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 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 
B CDA01 Blz 27/28/29 Ridderkerk is een 

ondernemende kern 
Er wordt ingezet op verbetering dienstverlening 
aan ondernemers 
- Werkgelegenheidsstructuur meer ruimte geven 
- Ondernemersplatform 
- Samenwerkring onderwijs – bedrijfsleven 
- Inzetten participatiewet 
- Opzetten werkgeversservice-

punt/leerwerkbedrijf 
Worden deze trajecten met elkaar gekoppeld of 
lopen deze zelfstandig? 

Deze trajecten kunnen niet los van elkaar worden gezien. Het onderscheid tussen de 
diverse thema’s wordt met name in het gemeentehuis gemaakt. Voor de ondernemer gaat 
het erom dat hij/zij de juiste werknemers vindt. Het werkgeversservicepunt moet hierin 
voor de ondernemers één herkenbare ingang bij de gemeente worden. Dit verbetert de 
dienstverlening. Vanzelfsprekend is het ondernemersplatform onze eerste ingang richting 
bedrijfsleven. Met het bestuur van het platform is inmiddels overlegd hoe gemeente en 
werkgevers elkaar kunnen ‘vinden’ in het werkgeversservicepunt. 

B CDA02 Blz 29 - In Ridderkerk bieden we 
mobiliteit op maat 

Bereikbaarheid verbeteren. O.a. de Molensteeg 
wordt fietsvriendelijker gemaakt. 
Word hierin ook de problematiek St. Jorisstraat 
meegenomen, aangezien dit knelpunt ook gevaar 
met zich meebrengt voor het langzaam vervoer? 

De problematiek St. Jorisstraat wordt niet meegenomen bij de fietshighways Westmolen-
dijk en fietsroute Molensteeg. Dat onderzoek krijgt een plaats in de nieuwe Omgevingsvi-
sie. 

B CDA03 Blz 43 – Duurzaamheid en milieu In 2015 wordt ook het actieplan Geluid voor een 
deel uitgevoerd. 
Welk deel wordt uitgevoerd en waarom maar een 
deel? 

Het actieplan Geluid is nog niet vastgesteld. De maatregelen in het actieplan bestaan uit 
bronmaatregelen (asfaltering met geluid reducerend asfalt). Gezien de doorlooptijd van het 
actieplan (tot 2018) staan er dus ook delen gepland voor de andere jaren. 

B CDA04 Blz 48 -  De Ridderkerkse burger 
als partner. Het gemeentebestuur 
betrekt burgers in voldoende mate 
bij de uitvoering van beleid. Oor-
deel burgers of zij voldoende in-
vloed hebben op wat de gemeente 
doet. 

Het realisatiecijfer is in 2013: 5.0 
Het streefcijfer 2014: 6.0 
“De kanteling” zorgt ervoor dat men een verande-
ring van burgers verwacht, zowel in denkwijze, 
handelen en communiceren. De burger mag daar 
tegenover dan ook het zelfde verwachten van de 
overheid. U zet in op communicatie via gemeente-
journaal en website, deelname aan landelijke pro-
jecten verankering burgerparticipatie. Wat gaat u 
nog meer doen om het streefcijfer 6.0 te behalen? 

Wij stellen een notitie op over “Van burgerparticipatie naar overheidsparticipatie” en be-
trekken daar onze wijkoverleggen, platforms en partners bij. 
De druk bezochte ideeëndag van 16 juli jl. zullen we de komende jaren opnieuw organise-
ren. 
Wij richten een “huiskamer van Ridderkerk” in, in de hal van het gemeentehuis. Daar kun-
nen onze inwoners in een warme omgeving hun verhaal kwijt en antwoorden krijgen op 
hun vragen. 

B CDA05 Blz 61 - Kerndoel: In Ridderkerk 
zijn burgers in staat om deel te 
nemen aan de maatschappij. 

Er wordt ingezet op een klanttevredenheidsonder-
zoek. Neemt men in deze onderzoeken (o.a. HH 
/WMO) de klantbeleving hierin mee? (andere 
vraagstelling) 

De beleving van de klant is het uitgangspunt. Dit wordt veelal uitgedrukt in een cijfer. 

B CDA06 Blz 65 -  Kerndoel: In Ridderkerk 
zijn burgers in staat om deel te 
nemen aan de maatschappij. 

Veelal bij “prestatie-indicator” verwacht men in 
2014-2015 een verbetering. Is dit wel reëel om dit 
positieve beeld te verwachten, aangezien na het 
inzetten van de bezuinigingen de kans bestaat dat 
het beeld van de burger zal wijzigen (eerder verla-
ging dan verhoging)? 

Het is inderdaad niet reëel om te verwachten dat bezuinigingen en een groter beroep op 
de eigen kracht, direct zullen leiden tot een grotere tevredenheid.  In de meeste gevallen 
wordt om deze reden de prestatie-indicator van vorig jaar gehandhaafd. 

B CDA07 Blz 81 - Kerndoel: In Ridderkerk Bij zorgdragen voor adequate huisvesting van Vanuit de realisatie in 2013 (5.6) en de inzet die wij er in 2014 op plegen verwachten wij 
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hebben we leefbare en vitale wij-
ken 

maatschappelijke activiteiten zien we dat het reali-
satiecijfer 2013: 5.6 is en dat het streefcijfer 2014: 
5.3 is tegenover streefcijfer 2015: 5.7 
Kunt u deze verschillen verklaren? 

een lichte stijging (naar 5.7)  te kunnen bewerkstelligen. 

B CDA08 Blz 86 - Kerndoel: In Ridderkerk 
bieden we mobiliteit op maat 

Resultaat buslijn 601. 
Kan er een tussentijdse rapportage uitgebracht 
worden van het gebruik cq. bezettingsgraad? 

Een jaar na in gebruik name, begin maart 2015, is het zinvol een eerste evaluatie op te 
stellen; voorjaar 2015 zal er dus een rapportage verschijnen 

B CDA09 Blz 90 - Planmatig onderhoud 
openbare verlichting 

Wat is de reden van de fluctuering van de geraam-
de kosten van groot onderhoud verlichting? 

De raming is gebaseerd op leeftijd van lichtmasten en armaturen en vervangen van lam-
pen na levensduur. Lichtmasten worden vervangen na 50 jaar, armaturen na 25 jaar.   

B CDA10 Blz 90 –Civiele kunstwerken Wat is de reden voor extra afschrijving geluidsre-
ductie Rotterdamseweg Drievliet? 

In het kader van het dekkingsplan bij de begroting 2013 is besloten om deze investering 
extra af te schrijven en dit te dekken uit de algemene reserve om hiermee geen kapitaals-
lasten op de exploitatie  te laten drukken. 

B CDA11 Blz 95 - Afvalscheiding In 2014 is er een stagnatie in de verbetering van 
afvalscheiding. Zijn daar oorzaken voor aan te 
geven? Welke verbeteringen zullen wel effect gaan 
sorteren? 

Beredeneren waarom de afvalscheiding  stagneert is een complex vraagstuk. Het college 
is samen met de NV MAR bezig het probleem verder te analyseren. Naast de inzamelsys-
temen zijn oorzaken te vinden in het gedrag van mensen. Tot nu toe is bestaande inza-
melmethode als uitgangspunt genomen maar ook worden landelijke trends en ontwikkelin-
gen zoals omgekeerd inzamelen, diftar, beloningssystemen of nascheiding meegenomen. 

B CDA12 Blz 123 – Parkeerbelasting/-boetes Wat is de verdeling tussen beide posten? De totale opbrengst van € 490.500 (bestaande uit 4 posten) is als volgt te specificeren: 
- Parkeerautomaten € 421.500 
- Parkeerboetes (fiscale naheffingen) € 37.700 
- Parkeerontheffingen en –vergunningen   € 27.700 
- Leges parkeren € 3.600. 

B CDA13 Blz 139 – Openbare verlichting Is de huidige onderhoudsreserve niet (te) groot? Nee, dit is gebaseerd op levensduur van lichtmasten, armaturen en lampen. 

B CDA14 Blz 165 -  Paragraaf Grondbeleid In de paragraaf grondbeleid wordt niet gesproken 
over het voormalige HAK-terrein. Wat is de visie 
voor dit gebied qua huidige opstallen en inrichting 
en wanneer is concreetheid te verwachten in een 
visie voor dit gebied? 

Omstreeks eind dit jaar worden de opstallen verwijderd. Er vindt momenteel aanvullend 
onderzoek plaats naar de verontreinigingen. Op basis van dit onderzoek wordt een sane-
ringsonderzoek opgesteld dan wel het saneringsplan gemaakt en ter goedkeuring aan de 
provincie voorgelegd. De overige terreininrichting, zijnde de verharding  van het HAK ter-
rein wordt bij de sanering van dit terrein verwijderd. Tevens wordt gewerkt aan het defini-
tief stedenbouwkundig plan voor het Zand. Omstreeks februari 2015 is dit stedenbouw-
kundig plan gereed en is bekend wat er op de gronden van het HAK terrein komt. 

B CDA15 Blz 169 - Lagendijk Al twee jaar is er geen enkele kavel verkocht op 
project Lagendijk. Er zijn totaal nog 16 kavels over. 
Het scenario wat nu wordt gepresenteerd gaat uit 
van een positief resultaat bij verkoop. Gezien de 
historie is de verkoop in 2015 waarschijnlijk weer 
zeer moeizaam. Het ligt in de lijn om hiervoor een 
ander beleid te voeren. Overweegt het college hier 
een andere visie voor te ontwikkelen zodat de 
kavels sneller verkocht kunnen worden? 

Vooralsnog  wordt er geen andere visie ontwikkeld om de kavels sneller te verkopen. De 
reden hiervoor is dat het bestemmingsplan omwonenden zekerheid geeft over het type 
bebouwing dat daar in de (nabije) toekomst mag worden verwacht. Aan het bestemmings-
plan ligt een stedenbouwkundige visie ten grondslag. Voor wijziging van het bestem-
mingsplan zou een goede ruimtelijke afweging moeten plaatsvinden. Alleen een econo-
misch argument is dan onvoldoende. 
 
Daarnaast is het twijfelachtig of een andere visie leidt tot een economisch voordeel. Er zal 
bijvoorbeeld misschien meer vraag zijn naar kavels voor twee-onder-één-kappers dan 
voor vrijstaande woningen, maar die kavels hebben een lagere economische waarde. 
Snellere verkoop tegen een lagere prijs hoeft niet tot een economisch voordeel te leiden. 
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Verder ontbreekt er een economische noodzaak. Indien er 4 of 5 kavels van de nog be-
schikbare 16 kavels worden verkocht, overtreffen de inkomsten de uitgaven en zijn er 
geen financiële risico’s meer in deze grondexploitatie. Alhoewel er in 2013 en 2014 geen 
kavels meer zijn verkocht, lijkt de belangstelling voor de kavels weer toe te nemen getuige 
de meerdere gesprekken die in 2014 hebben plaatsgevonden met verschillende belang-
stellenden. 

B CDA16 Blz 207 - In 2012 definiëring van 
doelgroep Wmo-beleid en afspra-
ken over primaat verhuizen / labe-
ling voor deze doelgroep. 

Het overleg is stilgelegd en kan worden hervat op 
basis van de inmiddels in februari 2014 vastgestel-
de verordening. 
Is dit overleg weer opgepakt en wordt hieraan 
gewerkt? 

Het overleg over het maken van structurele afspraken met Woonvisie is niet opgepakt.  
De in februari 2014 vastgestelde Verordening is namelijk  niet in werking getreden. Reden: 
de Huisvestingswet is inmiddels door de Tweede Kamer aangenomen. Daaruit komt voort 
dat de Verordening woonruimtebemiddeling op onderdelen moet worden aangepast. Eind 
november moet er overeenstemming zijn over een nieuwe concept Verordening die naar 
de gemeenteraden binnen de Stadsregio wordt gestuurd voor het indienen van een ziens-
wijze. 

T CDA17 Blz 3 - Burger als Partner  U geeft aan dat de middelen waarschijnlijk niet 
toereikend zijn van uit het Rijk. U geeft aan dat dit 
in de loop van het jaar geïnformeerd wordt aan de 
raad. Kunt u aangeven binnen welke bandbreedte 
u de verwacht? 

Wij verwachten dat wij in staat zijn om binnen de beschikbare budgetten te blijven. Aange-
zien wij deze verwachting baseren op hele oude cijfers, kunnen wij dit niet met zekerheid 
stellen. Wij kunnen geen bandbreedte aangeven voor de afwijkingen. 

T CDA18 Blz 3 - Burger als Partner  U geeft aan dat in de tweede helft van 2014 gestart 
wordt met een integraal accommodatieplan. Kunt u 
ook aangeven wanneer dit document beschikbaar 
is voor de raad? 

De planning is om eind 2015 een document in de besluitvorming te hebben. Vanaf laatste 
kwartaal 2014 gaat een interne projectgroep hier invulling aan geven. 

T CDA19 Blz 19 - Bibliotheek Welke bezuiniging is eerder gerealiseerd? Bij de behandeling van de kadernota 2011 is besloten een bezuiniging van 12% op de 
subsidie van de bibliotheek gefaseerd (oplopend) door te voeren. In verband met de lo-
pende onderhandelingen over de huisvesting van de bibliotheek is in 2012 bij de eerste 
programmamonitor besloten om de resterende en oplopende taakstelling van € 85.600 
met twee jaar op te schuiven (2013 naar 2015 en 2014 naar 2016). Een gedeelte van de 
bezuiniging, die volgens afspraken met de bibliotheek pas in 2015 gerealiseerd hoefde te 
worden, kon de bibliotheek toch in 2014 al invullen.  

T CDA20 Blz 34 – onderhoud sportaccom-
modaties 

Het is twijfelachtig dat de bezuiniging van onder-
houd voor de sportaccommodaties niet gehaald 
worden. Dit is afhankelijk van de resultaten van 
nog te voeren bestuurlijk overleg.  
Wat is hier de reden van? Hoe verloop het bestuur-
lijk overleg? 

De ingezette bezuiniging op het onderhoud van de accommodaties kan zoals gemeld voor  
€ 120.000 ingevuld worden; het restant kan alleen gerealiseerd worden met aantasting 
van het onderhoudsniveau; door het hanteren van een meerjarenonderhoudsplanning en 
het daaraan gekoppelde subsidie aan SenW wordt de voortgang gemonitord in het be-
stuurlijk overleg en maakt het onderdeel uit van de discussie over de raamovereenkomst 
tussen de gemeente en S&W. 

T CDA21 Blz 35 – Verkoop gebouwen Anjer-
straat 

Wanneer wordt verwacht dat er duidelijkheid is 
omtrent de bestemming van de panden? 

Verwacht wordt dat er uiterlijk zomer 2015 duidelijkheid is over de toekomst van de pan-
den. 

B CU01 Blz. 15 Leefomgeving en duur-
zaamheid 

Waarom alleen PM? Er zijn gelden begroot voor de uitvoering van het programma Duurzaamheid in 2014 en 
2015. Wanneer dat geld precies uitgegeven gaat worden hangt af van de voortgang van 
de projecten en de samenwerking hierin met onze partners.  

B CU02 Blz. 21 Sport en volksgezondheid. Is het college, gezien het gegeven dat we in een 
waterrijk land wonen en dat er een grote instroom 
is van niet Nederlanders, met ons van mening dat 

Vorig jaar is bewust door de raad binnen de bestaande middelen de keuze gemaakt om 
het schoolzwemmen in zijn huidige vorm en omvang te handhaven en daar niet op te 
bezuinigen. Wij zien geen reden om hier op dit moment anders over te denken. 

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   3 
 



 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

er meer aandacht en middelen moeten komen voor 
schoolzwemmen? 

B CU03 Blz. 22 Bereikbaarheid Bereikbaarheid vraagt de voortdurende aandacht. 
Zo ook tegengaan van sluipverkeer van de snel-
weg. In het dekkingsplan op blz. 15 wordt echter 
voor 2015 een PM post opgenomen en voor de 
jaren erna 0. Wat doen we in 2015 zodat er daarna 
geen geld meer nodig is? 

Bij het opstellen van de Omgevingsvisie wordt dit onderwerp meegenomen. Uit onderzoek 
moet dan blijken hoe groot het probleem is en wat eventueel passende maatregelen zijn. 

B CU04 Blz. 27 Kwaliteit buitenruimte De ideeëndag gaf aan dat het onderhoudsniveau 
van de buitenruimte als zeer matig werd ervaren. 
Waarom wordt dit in 2015 niet direct aangepakt, 
maar wordt er eerst (weer) gekeken of het onder-
houdsniveau verhoogd moet worden? 

Gezien de financiële mogelijkheden is er op voorhand geen ruimte in de begroting. Toch is 
de ambitie van het college om naar extra mogelijkheden te kijken.  

B CU05 Blz. 28 Werkgelegenheid De acties die u voorstelt in 2015 en 2016 doen ook 
alle omringende gemeentes. Het vestigingsklimaat 
verbeteren doet iedereen. Waar gaat u het verschil 
maken, zodat bedrijven voor Ridderkerk gaan kie-
zen? Wat zijn uw ideeën op het gebied van het 
verbeteren van het klimaat? 

In oktober 2013 is een RIB over de mogelijkheden voor extra inzet op economie aan de 
raad verstuurd. Hierin is onderbouwd aangegeven dat het verbeteren van het vestigings-
klimaat niet zozeer zit in het opzetten van nieuwe projecten of actielijnen. Van primair 
belang is het bieden van een ‘warme’ dienstverlening en goede communicatie. Onderne-
mers moeten weten dat ze met hun vragen en klachten bij de gemeente terecht kunnen en 
dat deze vervolgens serieus worden opgepakt.  

B CU06 Blz. 43 Tweerichtingsfietspad Vliet-
laan 

Tot onze teleurstelling wordt in 2015 pas het on-
derzoek naar de mogelijkheid van een tweerich-
tingsfietspad afgerond. 
Is het mogelijk om dit eerder af te ronden en in 
2015 te realiseren? 

Het resultaat van het onderzoek zal nog in 2014 aan ons college ter besluitvorming wor-
den aangeboden. Extra tijd is nodig om vast te stellen of het doortrekken van het tweerich-
tings fietspad naar de Visvliet mogelijk is en of daarvoor financiële dekking uit de huidige 
begroting haalbaar is. De uitvoering blijft gepland staan in 2015. 

B CU07 Blz. 53 Taskforce vervoer Kunt u melden wat de taskforce vervoer al heeft 
bedacht/bereikt? 

Tot op heden zijn er drie pilots vervoer opgestart. Het gaat om de volgende drie pilots: 
Pilot Maxima College/Pameijer: bij deze pilot gaan enkele leerlingen van het Maxima Col-
lege cliënten van Pameijer begeleiden in het vervoer (OV, fiets of lopend). Hiervoor zijn 
enkele leerlingen en cliënten geselecteerd. Hierdoor worden de cliënten zelfredzaam in het 
vervoer. Als deze pilot een succes wordt, dan wordt het pilot uitgebreid naar meer leer-
lingen (van meer scholen) en meer cliënten (ook van andere instellingen). 
Pilot WMO-vervoer: er zijn vanuit de instellingen cliënten geselecteerd die ook zouden 
kunnen meereizen in het (goedkopere) WMO-vervoer. Op basis hiervan is een offerte 
opgevraagd bij Munckhof (die nu het WMO-vervoer verzorgd voor de gemeente). Als dit 
inderdaad voordelen oplevert, dan gaan deze cliënten meereizen in het WMO-vervoer in 
plaats van het AWBZ-vervoer.  
Businesscase Riederborgh: de Riederborgh is bezig om wijkgericht te gaan werken en 
verbindingen te maken in de wijk. Ook is deze organisatie bezig met een aanbesteding 
voor elektrische busjes. Daarnaast beschikt de organisatie reeds over een eigen bus. 
Deze staat soms stil. De gemeente heeft de vervoerstromen van het AWBZ-vervoer in 
beeld gebracht. Op basis hiervan is Riederborgh nu met Pameijer en Stichting IJsselmon-
de-Oost in gesprek om de bus ook in te zetten voor cliënten van deze instellingen.  
 
Concrete resultaten kunnen dus nog niet worden gemeld.  
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B CU08 Blz. 55 14+ nummer Welke argumenten zijn er om nu nog geen gebruik 
te maken van het 14+ nummer? 

We maken reeds gebruik van het 14+nummer. Het is ‘technisch’ in gebruik, wat wil zeggen 
dat inwoners van Ridderkerk via het 14+nummer de gemeente kunnen bereiken. Er is 
echter nog niet bestuurlijk besloten dat 14 0180 hét nummer van de gemeente Ridderkerk 
is. Alle inspanningen wat betreft telefonie, worden nu ingezet om de burger zo goed moge-
lijk telefonisch te bedienen. Voornemen is dan ook om in 2015 hier bestuurlijk een besluit 
over te nemen. 

B CU09 Blz. 60 Informatieverstrekking De doelen die worden gesteld aan de informatie-
verstrekking gelden voor de website en De Combi-
natie. Gelden deze kwaliteitsdoelen ook voor de 
nieuwe informatiekanalen vanuit de 3D's (bijv. 
websites en JGT's/sociale teams)? 

Ja, hieraan worden dezelfde kwaliteitseisen gesteld. 

B CU10 Blz. 63 Doorstroom WSW-cliënten Het aantal dat doorstroomt is twee. Kunt u uitleg-
gen waarom dit een Prestatie-Indicator is? 

Aan de hand van dit aantal kan de raad bepalen of het beoogd deeldoel m.b.t. de door-
stroom van Wsw-ers naar garantiebanen is bereikt. 

B CU11 Blz. 65 Klanttevredenheid collectief 
vervoer 

Met de nieuwe vervoerder spreekt u af dat er een 
klanttevredenheidscijfer van minimaal 7.3 moet 
worden nagestreefd. Kunt u de vervoerder erop 
aanspreken als dit cijfer niet wordt gehaald? Of 
alleen als de vervoerder het cijfer niet nastreeft? 

De vervoerder wordt aangesproken wanneer het cijfer van 7,3 niet wordt behaald. De 
klanttevredenheid wordt jaarlijks gemeten. Daarnaast is er een systeem van ‘bonus/malus’ 
als het gaat om de tijdigheid van de ritten. Aan deze afrekensystematiek is af te zien of de 
afspraken worden nagekomen. Er is aanleiding voor gesprek als de resultaten niet worden 
behaald. 

B CU12 Blz. 68 Rekening 2013 Waarom zijn in de tabel de gespecificeerde bedra-
gen uit de rekening van 2013 niet opgenomen, 
maar alleen het totaal aan lasten/baten? Dat maakt 
het vergelijken in deze tabel nu lastiger.  

Door overheveling van de bedrijfsvoeringskosten naar de BAR-organisatie is de vergelij-
king van 2013 met 2014 niet te maken. Vanaf volgend jaar doet zich dit éénmalige pro-
bleem niet meer voor. Vanaf  2014 gebruiken we een nieuw (uniform) rekeningschema 
voor de drie gemeenten en de BAR-organisatie en is aansluiting tussen de jaren weer 
mogelijk.  

B CU13 Blz. 76 Begroting Participatiewet Wanneer kunnen we de begrotingswijziging als 
gevolg van de Participatiewet tegemoet zien? 

Dat zal bij de 3e tussenrapportage zijn. 

B CU14 Blz. 80 Onderhoud openbare ver-
lichting 

Wat is een minimaal onderhoudsniveau bij openba-
re verlichting? Als een lamp kapot is, wordt deze 
dan wel gelijk gemaakt of wachten we tot er meer-
dere op rij defect zijn? 

Het onderhoudsniveau heeft bijvoorbeeld betrekking op scheefstand van de masten. Het 
onderhoud is in dat kader gericht op veiligheid van de masten en de armatuur. Defecte 
lampen worden verwisseld volgens een bepaald rooster. In de zomer periode om de 3 
weken in de winterperiode om de 2 weken. Ridderkerk huurt een hoogwerker in om de 
storingen te verhelpen.  

B CU15 Blz. 81 Onderhoud fietspaden Fietspaden worden nu op een minimaal niveau 
onderhouden (minder dan voorgaande jaren), ter-
wijl op blz. 86 juist wordt gesproken over het verbe-
teren van fietsinfrastructuur. Kunt u deze ogen-
schijnlijke tegenstrijdigheid uitleggen? 

Daar waar mogelijk zetten we inderdaad in op de verbetering van de infrastructuur, zoals  
aanleg fietshighway. Bij regulier onderhoud houden we rekening met het fietscomfort, 
zodat er eerder dan bij rijwegen al onderhoud wordt uitgevoerd.  

B CU16 Blz. 83 Gescheiden afval verwer-
ken van zwerfafval 

Kunt u uitleggen hoe zwerfafval gescheiden wordt 
verwerkt? Wordt dat dan ook gescheiden ingeza-
meld?  

De tekst:” Er wordt ook een deel van het zwerfafval gescheiden verwerkt” is niet correct. 
Het betreft de pilot om het zwerfafval gescheiden in te zamelen. Hiervoor zijn in het 4e 
kwartaal 6  trolleys aangeschaft waarin het afval gescheiden kan worden. De tekst had 
moeten luiden: “Er wordt ook een deel van het zwerfafval gescheiden ingezameld”. 

B CU17 Blz. 86 Verbeterde positie OV Eind 2016 wordt vastgesteld of en hoe buslijn 601 
volledig kan worden geïntegreerd in het openbaar 
vervoer. Is dat nu nog niet zo? Wat is het verschil? 

Qua dienstregeling maakt buslijn 601 volledig deel uit van het openbaar vervoer. De inzet 
van lijn 601 maakt echter deel uit van een drie jaar durende proefperiode van de Stadsre-
gio. Eind 2016 kan worden vastgesteld of de lijn voldoende duurzaam is qua kosten, op-
brengsten en vervoerwaarde om te continueren. De voorwaarden waaronder dat zou kun-
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nen gebeuren moeten dan in overleg met de Stadsregio worden vastgesteld 

B CU18 Blz. 95 Afvalinzameling Wat is er mis met het huidige systeem van inzame-
len waardoor er geen grote veranderingen of ver-
beteringen mogelijk zijn? Welke maatregelen gaat 
u nemen om de landelijke doelstellingen wel te 
halen? 

Het huidige inzamelsysteem biedt een hoge service aan bewoners maar is niet ontwikkeld 
vanuit het perspectief van afvalscheiding. Het is ontstaan vanuit de wettelijke taak het afval 
efficiënt en tegen lage kosten af te voeren. In het systeem zijn in de loop van de jaren vele 
ingrepen gedaan om nieuwe wetgeving en afvalscheiding te implementeren. Beredeneren 
waarom de afvalscheiding  stagneert is een complex vraagstuk. Het college is samen met 
de NV MAR bezig het probleem verder te analyseren. Naast de inzamelsystemen zijn 
oorzaken te vinden in het gedrag van mensen. Tot nu toe is bestaande inzamelmethode 
als uitgangspunt genomen maar ook worden landelijke trends en ontwikkelingen zoals 
omgekeerd inzamelen, diftar, beloningssystemen of nascheiding meegenomen. In 2015 
gaan we graag met de raad en diverse participatieplatforms in gesprek over de mogelijk-
heden hoe we de doelstellingen gaan behalen. 

B CU19 Blz. 96 Openbaar vervoer Welke gevolgen voorziet u voor de exploitatie van 
het driehoeksveer nu de provincie bezig is met het 
aanpassen van de dienstregeling van de waterbus? 

Op dit moment zijn die gevolgen niet in te schatten. Om die reden is met exploitant Ot-
tevanger  afgesproken dat, mochten de gevolgen van die aanpassing (te) grote gevolgen 
hebben voor het exploitatieresultaat, er overleg zal zijn tussen de opdracht gevende ge-
meenten en de exploitant.  
Vermeldenswaardig is overigens dat de Provincie een van de subsidiënten is van het 
Driehoeksveer. 

B CU20 Blz. 99 Regelgeving U geeft aan dat, om tot een goede juridische kwali-
teitszorg te komen, er gewerkt moet worden aan de 
basisnotie van medewerkers. Om hoeveel mede-
werkers gaat dit? Wat mag dat gaan kosten? We-
gen de kosten op tegen de baten van verwachte 
fouten en claims? Wat is het plan? 

Bij juridische kwaliteitszorg  wordt bijvoorbeeld gedacht aan cursussen over de Algemene 
wet bestuursrecht en de Gemeentewet. Deze cursussen kunnen door de juridisch advi-
seurs zelf op verschillende niveaus aangeboden worden aan de medewerkers die zich 
bijvoorbeeld bezighouden met besluitvorming of beleidsvorming. Behalve voldoende tijd, 
zijn hier verder weinig kosten aan verbonden. Ook wil juridische zaken via intranet infor-
matie en checklists beschikbaar stellen, bijvoorbeeld over onderwerpen zoals de WOB, 
Wet dwangsom en beroep en mediation. Dit moet nog verder uitgewerkt worden in het 
plan juridische kwaliteitszorg. Het is belangrijk om te investeren in juridische kwaliteitszorg 
en het voorkomen van claims, juist gezien de claimcultuur die is ontstaan in Nederland. Er 
wordt veelvuldig gebruik gemaakt van de mogelijkheid om WOB-verzoeken in te dienen en 
aansluitend een beroep te doen op een dwangsom. De investeringen die gedaan worden, 
zijn juist om (hogere) kosten te voorkomen. 

B CU21 Blz. 99 Vergunningen Het doel is het snel en gemakkelijk in staat stellen 
van hun activiteiten uit te voeren. We horen vaak 
genoeg klachten over het bekende kastje en de 
muur. Vraag: Wat gaat u doen om het makkelijk en 
snel te maken? Betere online bediening? Digitale 
navigatie? Minder formulieren? Meer kennis bij de 
medewerkers zelf? Hoe gaat u verbetering monito-
ren? De vraag geldt zowel voor burgers als bedrij-
ven. 

Er wordt onder andere ingezet op verbetering van de online dienstverlening. De website 
zal worden verbeterd waardoor een bezoeker beter en sneller vindt wat hij zoekt en  min-
der hoeft te klikken. De aanbevelingen uit het Rekenkamer rapport Digitale Dienstverlening 
worden hierin meegenomen. Formulieren die niet digitaal beschikbaar zijn, worden, waar 
mogelijk, digitaal beschikbaar gesteld. Uiteraard wordt daarbij ook bekeken of het noodza-
kelijk is dat er überhaupt een formulier moet worden ingevuld. Zodra er stappen zijn gezet 
in het verbeteren van de digitale dienstverlening wordt het gebruik hiervan gemonitord. 

B CU22 Blz. 115 Bestaand beleid De verordening hondenbelasting wordt jaarlijks 
vastgesteld. Moet dat echt? Is het u bekend, nu de 
hondenbelasting is afgeschaft, het aantal honden in 
Ridderkerk toeneemt? Wordt dit bijgehouden? 

De raad heeft op 12 december 2013 de verordening hondenbelasting ingetrokken. Hier-
mee is de hondenbelasting afgeschaft. Jaarlijkse vaststelling van de verordening geldt dus 
niet meer voor de hondenbelasting. Per abuis is deze tekst nog blijven staan. 
Het aantal honden wordt met de afschaffing van de hondenbelasting niet meer bijgehou-
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den.  De enige noodzaak om het aantal honden bij te houden was de inning van de hon-
denbelasting. 

B CU23 Blz. 126 Verbreed GRP (vGRP) Bij de implementatie van dit verbreed GRP is er in 
BAR-verband de mogelijkheid om naast rioolheffing 
met betrekking tot afvalwater ook een rioolheffing 
voor de taken met betrekking tot het hemelwater en 
het grondwater in te voeren. Wat bedoelt u met 
deze zin? Gaan we invoeren, zo ja, wat zijn de 
gevolgen? 

De wetgeving biedt sinds een aantal jaren de mogelijkheid om voor de drie zorgplichten 
ten aanzien van afvalwater, hemelwater en grondwater afzonderlijke heffingen in te voe-
ren. In Ridderkerk hebben we er voor gekozen om deze opsplitsing niet te maken en de 
drie zorgplichten te financieren vanuit één rioolheffing. 

B CU24 Blz. 133 Risico op asbest Als maatregel zullen clausules in contracten wor-
den opgenomen. Wordt hiermee het risico bij een 
aannemer neergelegd? Wordt dan het risico niet 
net zo hoog ingeschat door de aannemer en daar-
door ingecalculeerd bij de kostprijs waardoor we 
het geld sowieso kwijt zijn? 

In contracten is opgenomen wanneer er risico op asbest is. Dit leidt tot een andere werk-
wijze maar hoeft niet kostenverhogend te werken. Het risico ligt dan inderdaad bij de aan-
nemer. 
 
Risico op asbest in de top 10 van risico’s betreft voornamelijk illegale dumpingen of on-
verwachte aansprakelijkheidsstellingen. 

B CU25 Blz. 133 ISV-2 bijdrage We lopen een risico van € 500.000,- als de  
Stadsregio bepaalt dat te veel prestaties nog niet 
zijn gerealiseerd op 31-12-2014. Wordt geprobeerd 
dit risico te verminderen of op zijn minst te beper-
ken? Waarom is dit risico niet eerder al opgelost 
door te zorgen dat alle prestaties gerealiseerd zijn 
voor eind 2014? 

Er is voortdurend aandacht geweest voor het verminderen van de risico’s. De meeste 
prestaties zijn inmiddels gehaald. Voor een aantal andere te leveren prestaties is aanne-
melijk te maken, waarom ze niet zijn gehaald. Een voorbeeld daarvan is de opgave om 
nultredenwoningen op te leveren (crisis in de woningbouw). 

B CU26 Blz. 134 Risico op stroomuitval Geschreven wordt dat volledige uitval van sys-
temen en verlies aan data inmiddels bijna is uitge-
sloten. Is dit dan nog steeds een risico dat in de 
top-10 thuis hoort? Is dit belangrijker dan bijvoor-
beeld de gemeenschappelijke regelingen? 

De BAR organisatie heeft een dubbel data centrum. Hierdoor is het functioneren van de 
systemen gegarandeerd. Data backups worden gemaakt en bewaard buiten de twee data 
centers op een derde locatie. De afdeling Automatisering oefent 1 keer per jaar een uitwijk 
scenario. Volledige zekerheid is echter nooit te garanderen. Als uitval toch zou optreden is 
de schade zo aanzienlijk dat het risico in de top 10 thuishoort. 

B CU27 Blz. 138 Tabel punt 9 Waterhuis-
houding 

Het waterplan 2008-2012 (beleidsplan) is aan her-
ziening toe. Wanneer wordt dit opgepakt? 

In samenwerking met het Waterschap Hollandse Delta is in 2014 de afronding van het 
Waterplan 2008-2012 opgepakt. Er volgt een evaluatie. De gemeenteraad wordt hierover 
eind 2014 begin 2015 geïnformeerd.   

B CU28 Blz. 144 Budget 2015 Waarom is er geen geplande vervangingsinveste-
ring? Waarom  zit er zo’n groot verschil (2.791.500 
euro) 
tussen het onderhoudsbudget van waterhuishou-
ding ten opzichte van het  onderhoudsbudget van 
riolering? We worden toch steeds afhankelijker van 
berging en afwatering d.m.v. watergangen, duikers, 
wadi’s enz. Denk daarbij ook aan de toename van 
gescheiden rioolsystemen. 

Sloten en watergangen hoeven niet opnieuw gegraven te worden en vragen dus ook geen 
vervanging investering. De  duikers vallen onder kunstwerken en zitten niet financieel in dit 
areaal water.  
Bij riolen zit in het budget klein en groot onderhoud het totale pakket om de riolering wer-
kende te houden, dus naast kapitaalslasten ook kosten voor gemalen, schoonmaak, repa-
ratie, relingen e.d.  
Ten aanzien van zorg voor droge voeten wordt bij planvorming geanticipeerd op extra 
waterberging en riolen worden bij vervanging zoveel mogelijk omgebouwd naar geschei-
den stelsel.  

B CU29 Blz. 214 Woningvoorraad Het convenant geeft voor 2015 een aantal wonin-
gen aan van 21.095. Dat zullen wij niet halen. Zijn 
daar financiële of andere sancties aan gekoppeld, 
zo ja, welke zijn dat? 

Vanwege de crisis in de woningbouw zal het in het convenant opgenomen aantal wonin-
gen niet worden gehaald. Daar zijn geen sancties aan gekoppeld. In januari 2014 zijn de 
samenwerkingsafspraken, als gevolg van de crisis in de woningbouw, tussentijds bijge-
steld in de Samenwerkingsafspraken Woningmarkt regio Rotterdam 2014-2020. 
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T CU30 Blz. 8 Maatschappelijk vastgoed Kunt u ons informeren over de voortgang van de 
invulling van de Genestetstraat 2? 

Zie ook VVD04 en VVD 21 
 
Een werkgroep van initiatiefnemers (bewoners en maatschappelijke partijen) is bezig met 
het vervolgonderzoek en concrete uitwerking n.a.v. hun visie op dit pand. Deze werkgroep 
wordt gefaciliteerd vanuit de gemeente. Uit de gesprekken, die de gemeente voert met de 
werkgroep, denken wij op te kunnen maken dat de werkgroep begin 2015 komt met dit 
plan.  

T CU31 Blz. 19 Decentralisatie jeugdzorg 'Barendrecht en Albrandswaard dragen hun ont-
vangen middelen over naar Ridderkerk. Budgetbe-
heer vindt in Ridderkerk plaats.' Waarom is voor 
deze constructie gekozen? We werken binnen BAR 
toch al als één organisatie? Wat betekent het dat 
budgetbeheer 'in Ridderkerk' plaatsvindt? 

Juist omdat we als één ambtelijke organisatie werken, is besloten het invoeringsbudget 
decentralisatie Jeugdzorg van de drie gemeenten  bijeen te voegen en hier 1 gemeente (in 
dit geval Ridderkerk) het budgetbeheer over te laten voeren. Verantwoordelijke over inzet 
van dit budget  is de BAR projectleider decentralisatie Jeugdzorg. De projectleider doet dit 
binnen de hierover afgesproken kaders. 

T CU32 Blz. 20 Straatreiniging Welke uitgaven zijn hiervoor gedaan? Is de hoogte 
van de bijdrage bepaald op basis van de uitgaven 
of de uitgaven op basis van de inkomsten? 

De inkomsten zijn gebaseerd op de landelijke afspraak dat gemeenten € 1,19 per inwoner 
ontvangen. 
De uitgaven bestaan uit:  
- bijdrage aan Gemeente Schoon  € 0,08 per inwoner 
- aanschaf zwerfafvalzuiger Gluton ( in bestelling) 
- gescheiden afvalbakken  
- trolleys voor het scheiden van zwerfafval ( in bestelling) 
- bijdrage afvallessen op basisscholen 
- materiaal en communicatie afvalprojecten waaronder zwerfafvalacties ( bijvoorbeeld 

de opschoondag). 

T CU33 Blz. 21 Afval Kunt u aangeven wat de reden is dat u een ver-
wachte daling van de scheiding van kunststof ver-
wacht? Wat wordt er aan gedaan om die daling om 
te buigen naar een stijging? 

Deze tekst bevat een onduidelijkheid. De tekst suggereert dat de ingezamelde hoeveelhe-
den kunststof leiden tot een lagere vergoeding. Maar bedoeld word dat met het vaststellen 
van de vergoedingen voor de inzameling van kunststof in het convenant verpakkingen 
2013-2022 de inkomsten voor Ridderkerk dalen. 
 
We verwachten in 2014 geen toename van de hoeveelheden gescheiden kunststof en 
daarmee ook geen hogere bijdrage van NEDVANG. 

T CU34 Blz. 26 Derde begrotingswijziging Kunt u melden wat de voortgang is in de realisatie 
van de vrachtwagenparkeerplaats Verenambacht? 

In Cornelisland (Schaapherderweg) wordt één dezer dagen, vooruitlopend op een structu-
rele oplossing in Nieuw  
Reijerwaard, een vrachtwagenparkeerplaats in gebruik genomen. 

B D66GL01 Pag 22 structuurvisie Is de volledige door de raad vastgestelde struc-
tuurvisie nog leidend voor het college? Zo nee, 
welke delen wel en welke niet? 

Eind 2014 wordt een (start-)notitie aan de raad voorgelegd.. 
 

B D66GL02 Pag 206 Woonvisie In de prestatieafspraken met WV is een gemiddeld 
energielabel opgenomen. (70% min B). Op 1 janu-
ari 2014 blijkt dit slechts 18%. Hoe bindend zijn 
deze prestatieafspraken en wat gaat het college er 
aan doen om deze afspraken na te komen?  

Woonvisie streeft ernaar in 2020 een woningbezit met A- of B-label te hebben van 70%. 
Dit streven is vastgelegd in de prestatieafspraken. 
Waar mogelijk boren wij subsidiemogelijkheden aan of zetten middelen in om Woonvisie 
bij dit streven te ondersteunen 

B D66GL03 Idem Zijn er al nieuwe prestatieafspraken met woonvisie De huidige afspraken lopen tot 1 januari 2016. 

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   8 
 



 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

2015-2020? Zo nee, wanneer kunnen we deze 
verwachten? Kunne in deze afspraken hardere 
eisen worden opgenomen over het te realiseren 
energielabel? 

Eind dit jaar worden de huidige afspraken (tussentijds) geëvalueerd. Daarna (begin 2015) 
wordt bezien of de huidige afspraken bijstelling behoeven. 

B D66GL04 Pag 26+80 + 140+ 205 Spelen + 
Woonvisie 

Inmiddels is het uitvoeringsprogramma spelbeleid 
afgerond. Is nu voldaan aan de 3% norm? Zo nee, 
hoeveel % is het nu? 

Zoals op pagina 80 vermeld, wordt in 2015 nog uitvoering gegeven aan het uitvoerings-
programma speelbeleid, zoals upgraden van bestaande speelterreinen , aanleg nieuwe 
speelterreinen. Het openstellen van schoolterreinen en speelplaatsen van Woonvisie 
wordt afgerond. Voor 2016 en volgende jaren staat vermeld dat na afronding van het uit-
voeringsplan (periode 2011-2015) speelplaatsen incidenteel aangepast worden aan de 
behoefte. 
Op blz. 26 wordt aangegeven dat in 2015 het speelbeleid wordt geëvalueerd. Hierin zal 
o.a. per wijk aangegeven worden wat het gerealiseerde percentage is, wat voor de ko-
mende jaren de behoefte is aan aanpassingen van speelterreinen en of het speelbeleid uit 
2009 aangepast moet worden. Zoals uit het speelbeleid 2009 blijkt is de landelijke norm 
van 3% niet haalbaar. Voor herinrichtingsgebieden/ nieuwbouw wordt de norm wel gehan-
teerd. De gemeenteraad is hiervan op de hoogte gesteld met de raadsinformatiebrief 
RU10/00825/SB van 30 maart 2010  

B D66GL05 Pag 209 Energiedoelstellingen Welke maatregelen neemt het college nog meer, 
buiten Cornelisland, om de energiedoelstellingen te 
realiseren? 

In september 2013 is door een groot aantal partijen het energieakkoord voor duurzaam 
groei (het SER Energieakkoord) ondertekend. Doel van het akkoord is om gezamenlijk te 
werken aan de besparing van energieverbruik en vergroting van het aandeel duurzame 
energie. Gemeenten spelen een belangrijke rol bij de realisatie van deze doelen. Om ge-
meenten hierbij te ondersteunen heeft de VNG een ondersteuningsprogramma ontwikkeld, 
waaronder het beschikbaar stellen van een subsidiebijdrage. Deze inmiddels toegekende 
subsidie voor de regiogemeente van de stadsregio Rotterdam en Goeree-Overflakkee 
wordt in 2014, 2015 en 2016 ingezet om belemmeringen, aan de vraag-en aanbodkant, 
weg te nemen die particulieren woningeigenaren, inclusief vve’s, er nu nog van weerhou-
den om te investeren in energiebesparing en het zelf opwekken van duurzame energie. 
Om dit te bereiken wordt o.a. ingezet op collectieve inkoop van duurzame maatregelen en 
het oprichten van energiecollectieven of- coöperaties. 
 
Een ander belangrijk aspect is het opzetten van een projectopzet om zonne-energie te 
realiseren op gemeentelijke daken.   

B D66GL06 Pag 212 HAK terrein Kan de raad inzicht krijgen in het oriëntatierapport 
sanering? Wanneer is het saneringsonderzoek 
afgerond? Zijn de kosten van de eventuele sane-
ring opgenomen in de grondexploitatie?  

Op locatie zijn volgende verkennende onderzoeken uitgevoerd: bodemonderzoek, water-
bodemonderzoek, asfaltonderzoek, onderzoek puinverhardingen en een asbestinventari-
satie van de opstallen. De raad kan inzicht krijgen in deze onderzoeken. Momenteel wordt 
een aanvullende verdiepende onderzoek uitgevoerd. Naar verwachting is dit onderzoek 
eind  november afgerond. Daarna volgt een saneringsonderzoek of meer waarschijnlijk 
een saneringsplan. Wanneer dit laatste gereed is, hangt af van de goedkeuring van de 
provincie.  
De kosten voor de sanering zijn opgenomen in de Grondexploitatie.  

B D66GL07 Pag 214 Woningvoorraad Welke acties gaat het college ondernemen om aan 
de streefcijfers woningvoorraad genoemd in het 
convenant te voldoen? 

Door de slechte situatie op de woningmarkt zijn woningbouwprojecten komen te vervallen 
of uitgesteld. Daarop heeft het college weinig invloed. De mogelijkheden die er zijn worden 
optimaal benut om te voldoen aan de gemaakte afspraken. 
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B D66GL08 Pag 216 Nieuw Reijerwaard Hoe groot is de kans dat de grondexploitatie NR 
negatief wordt bijgesteld het komende jaar?  
Is er concrete interesse in bedrijfsterreinen op NR? 
Zo ja hoeveel HA? 

De grondexploitatie wordt tweemaal per jaar geactualiseerd. Daarbij worden de actuele 
inzichten verwerkt om een zo getrouw mogelijk beeld te geven van de verwachte opbreng-
sten en de te maken kosten. Er is sprake van een sluitende grondexploitatie. Op basis van 
huidige inzichten bestaat er geen reden om te verwachten dat daarin in de toekomt grote 
wijzigingen optreden. De uitgifte van grond zal pas plaatsvinden na het definitief worden 
van het gehele inpassingsplan. Op dat moment wordt duidelijk of de bestaande interesse 
ook daadwerkelijk tot afname van gronden leidt. 

B D66GL09 Pag 22 + 41 
  

In uw inleiding ruimtelijke ordening en wonen stelt 
u dat  de woningvoorraad moet voorkomen dat 
jongeren wegtrekken. Dat zijn we met u eens. Maar 
wat gaat het college verder doen om Ridderkerk 
aantrekkelijk te maken voor jongeren? 

Voldoende werkgelegenheid is een belangrijk aspect om jongeren aan Ridderkerk te bin-
den. Verbeteren van het ondernemersklimaat en vestigingsklimaat voor bedrijven moet 
bijdragen aan versterking van de werkgelegenheid. Het opzetten van het werkgeversservi-
cepunt en het leer-werkbedrijf zijn hierin belangrijke aspecten.  

B D66GL10 Pag 37 +40+192 Sport Welk groot onderhoud voor sportaccommodaties 
staat in 2016 geplant voor bijna 1 miljoen euro? 

In het kader van het meerjarenonderhoudsprogramma staan de volgende (groot) onder-
houdsactiviteiten gepland: 
Gymnastieklokalen: € 146.700; Sporthallen en zwembad:  
€ 800.600; sportvelden en –terreinen: € 96.200. 

B D66GL11 Pag 37 Sport Ridderkerk geeft tussen 3 en 4 miljoen subsidie 
aan sport. Zou u bedrag kunnen specificeren? 

In grote lijnen is dit bedrag onder te verdelen in: 
Sportstimulering: € 680.000; Beheer sportaccommodaties c.a.: € 1.160.000 en Zwembad 
de Fakkel: € 1.275.000. 

B D66GL12 Pag 43 Elektrisch rijden Gaat het college na 2015 het aantal oplaadlocaties 
uitbreiden? 

De subsidie voor oplaadpunten op eigen terrein is afgelopen. Ook het maximum aantal te 
plaatsen oplaadpunten in Ridderkerk is inmiddels bereikt. Regionaal wordt gekeken of we 
de realisatie van oplaadpunten in de openbare ruimte kunnen continueren.  

B D66GL13 Pag 84+ 86 Duurzame mobiliteit Hoe rijmt het college het streven naar minder ver-
voersbewegingen met haar eigen verzoek om 
minder bussen door Ridderkerk (Rotterdamseweg) 
te laten rijden? 

De aanleiding om te komen tot het verminderen van het aantal buslijnen op de  
Rotterdamseweg ligt, ten gevolge van de prioriteit die lijnbussen bij verkeersregelinstalla-
ties krijgen, in problemen met de doorstroming van het overige verkeer in de spits. Deze 
maatregel heeft overigens geen negatief effect op de bereikbaarheid van de haltes op de 
Rotterdamseweg. Op dit moment komen er regelmatig een aantal verschillende buslijnen 
tegelijk aan op de haltes. Met de nieuwe dienstregeling wordt dit beter verdeeld door het 
spreiden van de vertrektijden waardoor er in alle richtingen ongeveer 4 reismogelijkheden 
per uur worden aangeboden. 

B D66GL14 Pag 167 Kuyperhof Inmiddels is de verkoop van de appartementen 
gestart. Zijn er al appartementen verkocht? Is er 
zicht op een huurder voor de commerciële ruimte in 
de plint? Gaat u er vanuit dat de bouw in de eerste 
helft 2015 kan starten? 

Er zijn nog geen appartementen verkocht.  
 
De daadwerkelijke verkoop van appartementen aan particulieren zal per 1 januari 2015 
beginnen. Dan pas zijn alle details bekend die het mogelijk maken om concrete afspraken 
te maken (lees: koopovereenkomsten te sluiten) met kopers. Het gaat om details die mo-
menteel worden afgerond in onderhandelingen tussen de ontwikkelaar en de aannemer. 
Daarbij moet gedacht worden aan exacte koopsommen, oppervlakten, materiaalgebruik en 
afwerking. Niettemin kunnen kandidaat-kopers zich wel al inschrijven om in aanmerking te 
komen voor een appartement.  
 
Inmiddels heeft een groot aantal geïnteresseerden (ca. 170) zich aangemeld. Het animo 
voor de grondgebonden woningen en de hoger gelegen appartementen (penthouses) lijkt 
redelijk hoog. Voor de overige appartementen is er ook interesse, maar lijken er voorals-
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nog minder gegadigden.  
 
De verkoop van de 23 appartementen aan Woonvisie bevindt zich in een vergevorderd 
stadium. Een akkoord tussen de ontwikkelaar en Woonvisie lijkt aanstaande.  
 
Voor de verhuur van de commerciële ruimte in de plint heeft Leyten contact gehad met 
een drietal ondernemers. Deze drie geïnteresseerde partijen kijken allen naar een deel 
van de ruimte (1/3 of 1/2 van de ruimte) op de begane grond. Er zijn echter nog geen 
concrete afspraken gemaakt over de verhuur van de commerciële ruimte.  
 
Start bouw van de eerste fase in de eerste helft van 2015 is haalbaar. De ontwikkelaar 
heeft namelijk aangegeven ook te willen beginnen met bouwen bij een lager voorverkoop-
percentage dan 70%. 

B D66GL15 Pag 124 Gebonden heffingen In de rekening van 2013 is voor 710k aan leges en 
gemeentelijke vergunningen geïnd. Kunt u aange-
ven waar de stijging in verwachte inkomsten voor 
de jaren 2014 en verder in zit?  

De stijging wordt veroorzaakt door (actuele) onderbouwingen van de ramingen die volgens 
de formule: prijs x hoeveelheid en actuele bouwprognoses tot stand komen. Bij de leges- 
en tariefsverordeningen (raad december) worden deze onderbouwingen, de zgn. “transpa-
rantiemodellen”, voor uw raad ter inzage gelegd.  

B D66GL16 Pag 127 Wet wijziging kwijtschel-
dingsnormen 

Wanneer heeft de gemeenteraad besloten dat de 
wetwijziging niet vertaald hoeft te worden in ge-
meentelijkbeleid? 

De raad is middels een informatiebrief van 24-10-2012 geïnformeerd over de standpunten 
van de partners in BAR-verband. De raad heeft in de raadsvergadering van 13-12-2012 
deze informatiebrief ter kennisgeving aangenomen en heeft geen aanleiding gezien om 
hier afzonderlijk als Gemeente Ridderkerk vervolgacties aan te verbinden. 

B D66GL17 Pag 128 Afval Wat ligt aan deze daling ten grondslag? De afvalstoffenheffing wordt berekend door het begrote bedrag te delen door aantal wo-
ningen in Ridderkerk. In de komende jaren is rekening gehouden met een toename van 
500 woningen terwijl de kosten voor de inzameling dalen.  

B D66GL18 Pag 135 het risico “onvoldoende 
kwalitatief en kwantitatief perso-
neel”  

Hoort dit risico niet primair in de BAR begroting 
thuis?  

Ja, dit risico hoort primair thuis binnen de BAR organisatie. 

B D66GL19 Pag 150 Liquiditeitsplanning Waarom wordt er gekozen voor een liquiditeitssal-
do van 90%? 

Bedoeld wordt dat we bij een eventueel liquiditeitstekort niet precies de kasgeldlimiet han-
teren, maar een marge van 10% inbouwen voordat we overgaan van korte financiering 
naar langlopende financiering. Wanneer er langere tijd sprake is van overschrijding van de 
kasgeldlimiet moet dit worden gemeld bij de toezichthouder (Provincie). Dit kan hierdoor 
worden voorkomen. 

B D66GL20 Pag 156 aandelen Eneco NV Is het mogelijk onze aandelen positie bij Eneco te 
vergroten of te verkleinen? 

Er is geen openbare markt voor het verhandelen van aandelen Eneco. Het ‘verhandelen’ 
zou alleen plaats kunnen vinden met een aanpassing van de statuten. 

B D66GL21 Pag 170 Cornelisland Welke extra inspanningen doet het college om de 
gronden Cornelisland te verkopen?  

Wij hebben de volgende inspanningen geleverd: 
Eind 2013 is voor Cornelisland een marketingstrategie opgesteld. Alle acties in het plan 
zijn uitgevoerd te weten: 
- Er is voor Cornelisland een beeldmerk met bijbehorend publicatiemateriaal gemaakt 

(folders en banners voor beurzen); 
- Er is een netwerkbijeenkomst georganiseerd waarbij alle betrokken partijen uitgeno-

digd waren (kopers en ontwikkelaars); 
- Er zijn 3 nieuwsbrieven uitgegeven om belangstellenden op de hoogte te houden van 

de voortgang van bedrijventerrein Cornelisland; 
- Er zijn advertenties geplaatst in verschillende lokale en regionale media. 
- Cornelisland sluit aan op de website BAR bouwkavels 
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Voor het komende begrotingsjaar staat voor Cornelisland het volgende gepland: 
- De uitgifte van nieuwsbrieven wordt voortgezet; 
- De mogelijkheden onderzoeken om Cornelisland in 2015 geheel te voorzien van glas-

vezel om het vestigingsklimaat te optimaliseren; 
- De mogelijkheden onderzoeken om bij de uitgifte samen te werken met een regionale 

ontwikkelaar parallel aan de gemeentelijke uitgifte. 
B D66GL22 Pag 171 Park Ringdijk Welke risico’s  loopt de gemeente op de garantstel-

ling voor de scouting? 
Er bestaat het risico dat de gemeente op de garantie wordt aangesproken. Het college 
heeft echter zekerheden bedongen bij het toekennen van deze garantie ter beperking van 
dit risico. Dit is in een borgstellingsovereenkomst vastgelegd. 

T D66GL23 Pag 10 Huishoudelijkehulp Er wordt gesproken over de omslag naar financie-
ring op basis van resultaat. Tijdens de bijeenkomst 
op 23 september j.l. gaf de wethouder aan dat het 
niet gelukt is op in te kopen op basis van resultaat. 
Als gevolg daarvan worden er gewoon zoals al 
gebruikelijk was verschillende producten ingekocht. 
Wat zijn hiervan de financiële consequenties? 

Wij denken dat hier sprake is een misverstand: 
De bijeenkomst van 23 september jl. betrof een ingelaste oriëntatiecommissie voor be-
leidsplan en verordening. Er is toen niet gesproken over de HH. 
De wethouder heeft tijdens deze bijeenkomst aangegeven dat de gemeente bij de bekos-
tigingssystematiek voor de begeleiding een stap terug heeft gedaan. 
De beoogde innovatie was niet mogelijk, omdat het college niet over voldoende harde 
gegevens konden beschikken.  
Overigens heeft het college inmiddels met de aanbieders overeenstemming bereikt over 
een korting op de tarieven 2014.  
Hierbij zijn de bestaande tarieven geclusterd en zijn er afspraken gemaakt over een vorm 
van lumpsum financiering.  
Hiermee wordt alsnog een eerste stap gezet naar financiering op resultaat. Dit heeft geen 
financiële gevolgen ten opzichte van de eerder beoogde bekostigingssystematiek.   

T D66GL24 Pag 18 Bouwgrondexploitaties Er worden aan aantal complexen genoemd waarbij 
vertraging wordt opgelopen. Wat doet het college 
om deze vertragingen te beperken?  

Zie antwoord op vraag PvdA 30. 

T D66GL25 Pag 20 Wet basisregistratie perso-
nen 

Kunt u aangeven wat de directe relatie is tussen de 
inhuur van de personen en de BAR samenwer-
king? Maw kunt u beargumenteren waarom dit 
budget hiervoor in aanmerking moeten komen? 

De invulling van de vacatureruimte is door de BAR taakstelling voor 50% ingevuld. Hier-
door is de bedrijfsvoering onder druk komen te staan. Bij directiebesluit is een éénmalig 
bedrag gereserveerd voor de opvang van het ontstane bezettingsprobleem. 

T D66GL26 Pag 20 Diverse aframingen op 
basis van het verloop van de wer-
kelijke uitgaven 

Wat is de onderbouwing van deze bedragen? Wel-
ke van deze budgets betreffen zogenaamde open 
einde regelingen?  

We proberen realistisch te begroten. Indien blijkt dat onze verwachtingen niet uitkomen 
dient bijstelling naar boven of beneden plaats te vinden. 
 
Huishoudelijke hulp 
Wij hebben ons beleid afgestemd op de integratie uitkering van het Rijk voor huishoudelij-
ke hulp. Wij zijn echter afhankelijk van Cao ontwikkelingen. Ervaring leert ook dat het 
beroep op ondersteuning niet lineair verloopt in relatie tot de vergijzing. Dit maakt begroten 
lastig.  
 
Overige WMO: De uitgaven zijn tot nu toe minder hoog dan verwacht en daarom achten 
wij het mogelijk deze af te ramen.  
 
Schuldhulpverlening; de kosten zijn gedaald ten opzichte van voorgaande jaren. De extra 
Rijksbijdrage wordt o.a. gebruikt voor de preventieactiviteiten zodat deze kosten niet meer 
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drukken op het budget schuldhulpverlening. 
 
Vluchtelingenwerk: Alle gemeenten ontvangen per geplaatste asielgerechtigde (18+) een 
bijdrage van € 1.000. Deze bijdrage kan in mindering gebracht worden van het budget 
vluchtelingenwerk. Daarnaast is er sinds 2014 een nieuwe en efficiëntere manier van 
subsidiëren doorgevoerd. Hierdoor is de gemeente minder geld kwijt aan de subsidie. 
 
Inburgering: De werkzaamheden voor de gemeente nemen af, doordat de gemeente geen 
verplichte taken meer heeft voor de nieuwkomers (alleen voor de oudkomers, en die groep 
wordt steeds kleiner). Ook biedt de gemeente zelf geen inburgeringscursussen meer aan. 
 
Zie ook beantwoording bij vraag SGP19. 

T D66GL27 Pag 20 Fietshighway Molendijk Waarom schuift de realisatie door? De voorbereiding kost meer tijd dan was ingeschat, omdat het ontwerp moet worden afge-
stemd met het ontwerp van de aan te leggen rotonde op het kruispunt Donkerslootweg-
Vlietlaan. 

T D66GL28 Pag 20 Project duurzaamheid Wat is de oor zaak van de vertraging?  De uitvoering van het programma Duurzaamheid heeft een wat langere aanlooptijd gehad 
dan verwacht. Dit komt doordat diverse stakeholders/lokale partners betrokken zijn bij de 
totstandkoming van diverse projecten. De uitvoering van dit programma vraagt tevens tijd 
om lokale partners te betrekken en te binden aan de duurzame projecten. 

T D66GL29 Pag 21 Afval Op basis waarvan wordt dit verwacht?  De bijdrage voor het inzamelen van kunststof wordt door NEDVANG vastgesteld maar 
was nog niet verwerkt in de begroting 2014. 
 
We verwachten in 2014 geen toename van de hoeveelheden gescheiden kunststof en 
daarmee ook geen hogere bijdrage van NEDVANG. 

T D66GL30 Pag 23 Bijdrage accountantskosten Waarom is er niet eerder rekening gehouden met 
dit bedrag? Dit hoort toch gewoon bij de overhead 
van BAR?  

De kosten van de accountant van de drie gemeenten vallen onder de programmabudget-
ten, omdat dit budgetten van de raad zijn. Opdrachtverstrekking vindt via de griffies plaats. 
In dat kader is er geen budget overgegaan naar de BAR-organisatie. Omdat de BAR-
organisatie een nieuwe (vierde) juridische entiteit is, zal er echter ook voor de BAR-
organisatie een accountantscontrole moeten plaatsvinden, naast de controles voor de drie 
afzonderlijke gemeenten. 

B EVR01 Blz. 15 Pasjes system voor minima, mantelzorgers en 
vrijwilligers, vraag: met welk doel wordt dit inge-
voerd? 

Er wordt gezocht naar een goede vervanging voor de Rotterdampas, waarbij het voordeel 
voor de burger vooral in de eigen gemeente te vinden is. De nieuwe pas, bijvoorbeeld de 
Ridderkerkpas, komt dan beschikbaar voor alle Ridderkerkers. Door het gebruik van de 
pas bij de deelnemende detailhandel kunnen  punten worden verzamelt. Die punten kun-
nen dan lokaal worden gebruikt. Hierdoor wordt een economische impuls gegeven aan de 
lokale detailhandel. Aanvullend kunnen de minima hiermee diensten inkopen voor gezins-
leden, zonder dat er geld voorgeschoten hoeft te worden. Te denken valt aan (sport, cur-
sus, club, schoolkosten, abonnement, zwemkosten etc). De pas is ook klantvriendelijk 
omdat er slechts 1 keer per jaar een aanvraag nodig is. Hierdoor is er minder administra-
tieve belasting voor de klant en minder uitvoeringskosten voor de gemeente. 

B EVR02 blz.  25 Kosten WOP? Voor ieder WOP wordt een bedrag van € 15.000 begroot. Dit bedrag is bedoeld voor de 
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participatieactiviteiten en de drukkosten. Deze kosten zijn opgenomen voor het budget 
voor Wijkregie. 

B EVR03 Blz. 37   Wat bedoeld met f ‘f’  stads en dorpsvernieuwing In deze uitgaven zitten ook bedragen voor grondbedrijf complexen, waartegenover baten 
staan die genoemd zijn bij ‘overige producten’’. Verder zijn onder stads- en dorpsvernieu-
wing uitgaven geraamd voor beleidsadvisering stedelijke vernieuwing. 

B EVR04 Blz. 42 Vervoer over water, vraag: van wie komt het idee 
voor een pilot waterbus naar Kinderdijk? 
En wie beslist daarover?. 

Dat idee is afkomstig van de opdrachtgever van de Waterbus, Provincie Zuid Holland.  

B EVR05 v.a blz. 44 In programma burger als kiezer is 2013 een diep-
tepunt in het vertrouwen van de burgers, hoe ver-
klaart u dat? 

Het vertrouwen van de kiezer in het gemeentebestuur is helaas gedaald. Wij denken dat 
de negatieve berichtgeving over de 3 decentralisaties in de landelijke media daar sterk 
aan bijdraagt en afstraalt op het gemeentebestuur. 

B EVR06 Blz. 50 Krijgt elke inwoner van Ridderkerk de Combinatie 
gratis thuisbezorgd? 

De Combinatie wordt uitgegeven door BAR Uitgeverij BV en verspreid door MX Versprei-
dingen. De gemeente Ridderkerk is met het Gemeentejournaal adverteerder in deze zelf-
standige weekkrant. 
De Combinatie wordt huis-aan-huis verspreid door heel Ridderkerk, inclusief het buitenge-
bied en bedrijfsterreinen. 
De Combinatie wordt niet bezorgd bij huizen met een Nee-Nee-sticker, tenzij hierbij de 
speciale sticker “Ja, wel de Combinatie” geplakt is. Uit onderzoek blijkt dat van de gratis 
huis-aan-huisbladen De Combinatie verreweg het beste wordt bezorgd en gelezen. 

B EVR07 Blz. 53 Is één leerwerkcentrum voor BAR genoeg?  
Werkgevers faciliteren bij het aanstellen van moei-
lijk te plaatsen werknemers, houdt dit o.a. in dat de 
gemeente ze blijft subsidiëren?  

Besluitvorming over de vormgeving van het leerwerkbedrijf/werkgeversservicepunt dient 
nog plaats te vinden. Samen met het bedrijfswerk wordt het verder uitgewerkt. 

B EVR08   Blz.54 De toeslag regeling voor chronisch zieken en ge-
handicapten €100 p.j. vervalt. De gemeente heeft 
eigen beleidsruimte voor een aanvullende bijdrage, 
maakt men hier gebruik van? 
Indien dit het geval is, waar is dit dan terug te vin-
den in de stukken 
Ook overheveling van zorgtaken en de bijbehoren-
de bedragen (baten en lasten) kunnen wij niet  
terug te vinden. Hoe zit dit? 

Besluitvorming over dit onderwerp staat later dit jaar geagendeerd. 

B EVR09 Blz. 62 Degene die dat nodig hebben ondersteunen we.  
Hoe gaat dat als ze naar een aangepaste (huur) 
woning moeten verhuizen? 

Er wordt contact gezocht met de corporatie of er aangepaste woningen beschikbaar zijn. 
Mensen met een beperking, hebben voorrang op aangepaste woningen. Zijn deze niet 
beschikbaar, dan wordt de nieuwe woning aangepast. 

B EVR10 Blz. 68 Baten, huishoudelijke verzorging er staat een be-
drag van €1.266.500 en op pag. 69 €1.423.700. 
Waar komen die bedragen vandaan?  
Vanwaar het verschil? 

De € 1.266.500 op pagina 68 is de geraamde eigen bijdrage CAK. De € 1.423.700 op 
pagina 69 is iets anders en heeft betrekking op de lasten en niet op de baten. Omdat de 
Algemene Uitkering is verlaagd met dit bedrag, is het beschikbare budget ook verlaagd 
met dit bedrag. Budgettair neutraal dus. Op pagina 68 is dit bedrag terug te vinden bij de 
lasten HH.   
€ 1.423.700 is het verschil in de begroting tussen 2014 en 2015. 

B EVR11 Blz. 79 Vuilwater overstort wordt losgekoppeld van de 
Waal, waar gaat dat dan naar toe? 

Het regenwater (wat schoon is) gaat niet meer het riool in maar naar de sloot/de Waal. Het  
komt dan ook niet meer voor dat er zoveel water in het riool komt dat er een overstort 

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   14 
 



 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

nodig is. 

B EVR12 Blz. 80 Scheuren in asfalt, was ook bij de rijbaan en fiets-
pad  rotonde Rijksstraatweg. Dit is gerepareerd, 
wat zijn de kosten van die reparatie, en denkt u dat 
het probleem van verzakken nu voorgoed verhol-
pen is? 

Door de constructeur is een oplossing doorgerekend welke de zettingen in de toekomst 
moeten voorkomen. Deze aanpassing is in de bouwaanvraag verwerkt. Wij gaan er vanuit 
dat dit het probleem op heeft gelost. De kosten voor de reparatie zijn ca. €40.000, welke 
gedeeld zijn door de aannemer en de gemeente.  

B EVR13 Fblz. 87 Toetsing parkeerruimte bij nieuwbouw volgens 
CROW, welke parkeernorm geeft CROW aan? 

De CROW verstrekt landelijke parkeerrichtlijnen, Ridderkerk hanteert deze. 
Deze richtlijnen zijn van toepassing op een veelheid aan bebouwingsfuncties en locatiety-
pen. 
Per bouwproject wordt dus eerst nagegaan wat de functie en locatie is, aan de hand daar-
van wordt een specifiek parkeerkencijfer voor dat bouwproject bepaald. 

B EVR14 Blz. 99 Toezicht en handhaving, Taken nemen toe (bijv. 
drank en horeca wet) waarom zijn er geen extra 
fte’s voor BOA’s opgenomen? 

Het toezicht op de Drank- en Horecawet is een sinds 1-1-2013 een gemeentelijke taak. 
Uitvoering hiervan vindt plaats binnen de bestaande formatie. Door efficiënter werken in 
BAR-verband moet dit haalbaar zijn. 

B EVR15 Blz. 101  Er zijn enge plekken, die ook bij u bekend zijn en 
nog niet aangepakt zoals parkeergebied onder 
sporthal Drievliet, wordt daar bijvoorbeeld nog 
extra verlichting aangebracht? 

Naar aanleiding van de inventarisatie enge plekken is het parkeergebied onder sporthal 
Drievliet enkele jaren geleden opgeknapt en is er extra verlichting geplaatst. Dit jaar zal er 
gestart worden met een update van de enge plekken inventarisatie. Mocht er uit de inven-
tarisatie blijken dat hier actualisatie nodig is zal dit worden meegenomen.  

B EVR16 Pag. 109 t/m 114 Bedrijfsvoering wordt efficiënter door BAR. Wat is 
het aantal FTE’s van ambtenaren 31 dec. 2013 en 
op 1 jan. 2014?  
Wat is het aantal FTE’s aan management functies 
zoals afdelingshoofden en teamleiders, niet zijnde 
management ondersteunende functies zoals secre-
taresses en man. assistenten op 1 jan. 2013 en op 
31 dec. 2013 en op 1 jan. 2014?  

Het aantal ambtenaren in dienst van de gemeente Ridderkerk op 31 december 2013 was 
304 fte (inclusief directie en afdelingsmanagement).  
 
Het aantal managers (directie en afdelingsmanagement, exclusief coördinatoren) in dienst 
van de gemeente Ridderkerk op 1 januari 2013 was 11,5 fte en op 31 december 2013 12,5 
fte. De toename met 1 fte komt door het in dienst treden van het hoofd Automatisering 
voor de BAR-organisatie i.o. per september 2013.  
 
Op peildatum 1 januari 2014 is het aantal ambtenaren in dienst van de BAR-organisatie 
afgerond 698 fte (bezetting) plus 73 fte begrote vacatureruimte. 
 
Het aantal managers (domeindirecteuren en afdelingshoofden) in dienst van de BAR-
organisatie op peildatum 1 januari 2014 is 33, zijnde 9 domeindirecteuren en 24 afdelings-
hoofden (het aantal fte is 8,95 fte respectievelijk 23,78 fte). 5 domeindirecteuren (per 1 
oktober 2014 zijn dit 4 domeindirecteuren) en 10 afdelingshoofden komen uit de gemeente 
Ridderkerk (inclusief het hoofd Automatisering) . 
 
Wij nemen als uitgangspunt nemen dat het aantal ambtenaren in dienst (bezetting) van de 
gemeenten Ridderkerk, Albrandswaard en Barendrecht op 31 december 2013 gelijk is aan 
het aantal ambtenaren in dienst van de BAR-organisatie op 1 januari 2014, omdat alle 
ambtenaren zijn overgegaan naar de BAR-organisatie (met uitzondering van de gemeen-
tesecretarissen, de griffiers en de medewerkers van de griffies). 

B EVR17 Blz. 134 Bij onbeheersbare gemeenschappelijke regelin-
genst staat vermeld dat sturing is enkel mogelijk is 
voor zover het college zeggenschap heeft in betref-

De bestuurders binnen de Gemeenschappelijke Regeling worden volledig geïnformeerd 
over de ontwikkelingen.  
In de scenario’s wordt met verschillende grondprijzen gerekend, waarbij uit wordt gegaan 
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fende regeling. Is het dus goed denkbaar dat de 
gemeente minder informatie krijgt dan noodzakelijk 
is aangezien de meerderheid van de deelnemers 
dit bepaald? 
GREX Nieuw Reijerwaard wordt nu door GRNR 
aan de hand van scenario’s herzien. Momenteel 
bedraagt de vraagprijs voor grond € 300,00 p/m2 In 
Dinteloord €100,00 p/m2, vraag: wordt de €100,00 
ook in die scenario’s meegenomen? 
Indien dit niet het geval is, zou een dergelijk onder-
zoek dan niet verstandig zijn om de onbeheersbare 
risico’s voor de gemeente te verkleinen?  
Voor dit risico moet toch zeker een voorziening 
voor getroffen worden? 
De turbo rotonde NR. Er is een op papier sluitende 
grex van de GRNR opgesteld. Nadien heeft de 
afdeling bestuursrechtspraak van RvS het realise-
ren van deze rotonde verplicht gesteld bij realisatie 
bedrijventerrein. Valt het bedrag dat met deze 
rotonde gemoeid is volledig  in de grondexploitatie 
van de GRNR?  
Is deze grondexploitatie toereikend of komen de 
kosten van aanleg hiervan (deels) direct ten laste 
van de gemeentelijke begroting? 
Onder welk hoofdstuk is de verwachte bijdrage aan 
de GR opgenomen en voor welke bedragen?  
Ik denk hierbij aan salariskosten/inhuur directeur 
en medewerkers, rentekosten, renteverlies etc. Als 
hier geen rekening mee gehouden is, waarom niet?   

van reële mogelijkheden. 
Zolang er sprake is van een sluitende grondexploitatie is een voorziening niet aan de orde. 
Alle kosten van de aanleg van het turboverkeersplein zijn in de grondexploitatie meege-
nomen.    
Alle kosten die gemoeid zijn met de GR-organisatie, maar ook de financieringskosten zijn 
meegenomen in de GREX Nieuw Reijerwaard. 

B EVR18 Blz. 135  
 
 

Als gevolg van krapte op de arbeidsmarkt kan dit 
leiden tot inhuur. Om welke functies ging dit?   
Hoe vaak is het afgelopen jaar (2013 en indien 
mogelijk 2014 tot nu toe) gebruik gemaakt van 
inhuur van externen, en externe bureau’s?  
Hoeveel geld heeft de gemeente daar aan uitgege-
ven? 
 

In 2013 is door de gemeente Ridderkerk voor 2,1 miljoen euro ingehuurd (circa 50 perso-
nen), waarvan 1,3 miljoen euro ten laste van de vacatureruimte en 0,8 miljoen euro ten 
laste van beschikbare inhoudelijke budgetten. De inhuur betreft diverse functies, bijvoor-
beeld binnen het sociale domein (schuldhulpverlening, participatie, inburgering) en toe-
zicht en handhaving. 
 
In 2014 heeft gemeente Ridderkerk (tot nu toe) iets meer dan 0,5 miljoen euro uitgegeven 
aan inhuur op inhoudelijke programmabudgetten (projecten), maar hierbij moet de kantte-
kening worden gemaakt dat er nog verrekeningen plaatsvinden tussen de gemeenten en 
de BAR-organisatie. In de begroting van Ridderkerk is 0,8 miljoen opgenomen voor inhuur 
op inhoudelijke budgetten. 

B EVR18a Blz. 135  
 
 

Hoe vaak is extern  juridisch advies  ingewonnen 
het afgelopen jaar (2013 en indien mogelijk 2014 
tot nu toe)?   

In relatie tot gesubsidieerde instellingen hebben we geen juridische advies ingewonnen 
 
 

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   16 
 



 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

Wat zijn de kosten daarvan? 

B EVR19 Blz. 153 BAR fusie, gesteld wordt dat er nog geen financiële 
informatie over de risico’s bekend is. De belangrijk-
ste kostenposten voor de GR BAR zijn personeel 
en ICT. Vraag: kunt u aangeven hoeveel FTE’s aan 
nieuwe functies is gecreëerd sinds de start van de 
BAR fusie?  
(Onder nieuwe functies wordt begrepen functies 
die op 31 dec. 2013 nog niet bestonden bij één van 
de drie gemeenten) 

Vanaf de start van de BAR-organisatie op 1 januari 2014 tot begin oktober 2014 zijn geen 
nieuwe functies gecreëerd. De vacatures die zijn opengesteld betreffen functies die al 
bestonden bij één van de drie gemeenten. 

B EVR19a Blz. 153 Vraag: kunt u aangeven hoeveel geld er inmiddels 
is uitgegeven aan ICT uitgaven die niet voorzien 
waren op 31 dec. 2014?  

Er zijn geen uitgave gedaan die niet waren voorzien. Alle activiteiten van de afdeling Au-
tomatisering worden in 2014 uitgevoerd binnen het budget van de afdeling Automatisering. 

B EVR20 Pag. 153  De ambtelijke fusie kan fiscale gevolgen hebben 
blijkt uit tijdschrift Binnenlands Bestuur. Sommige 
organisaties/gemeenten moeten meer BTW afdra-
gen aan het rijk. Vraag: wat is de omvang van de 
BTW afdracht over 2013 en 2014? 
Tot welke wettelijke taken is deze BTW afdracht te 
herleiden? 

De berichten dat ambtelijke fusies minder BTW kunnen verhalen is terecht, echter te een-
zijdig belicht. De BAR-organisatie valt onder de koepelvrijstelling waardoor niet compen-
sabele BTW kan worden doorgeschoven naar de gemeenten welke op hun beurt deze 
BTW wel kunnen compenseren. De BTW waarover sprake is betreft uitsluitend bedrijfs-
voeringskosten.  
Op dit moment zijn wij nog in overleg met de Belastingdienst en trachten wij hierover af-
spraken met hen te maken. 
De omvang van de BTW-teruggave is over 2014 nog onbekend. Aangifte wordt gedaan 
voor 31 januari 2015. De omvang over 2013 is niet te vergelijken omdat hier sprake is van 
een complete gemeente in plaats van alleen de bedrijfsvoeringskosten voor drie gemeen-
ten. 

B EVR21 Blz. 168 Hak terrein, vraag: ligt het risico van een kostbare 
sanering van de bodem geheel bij de gemeente? 
 

Het volledige risico ligt bij de gemeente. Voor de dekking van dit risico is een post opge-
nomen in de GREX.  Zodra de aanbesteding van de sanering heeft plaatsgevonden weten 
we of deze post afdoende is om het totaal aan saneringskosten te dekken. Het risico op 
overschrijding van de opgenomen post wordt als laag beschouwd. 

B EVR22 Blz. 182 
 

Dekkingsplan bij de begroting, vraag: WMO voor-
zieningen structureel gekort met €100.000, is dit 
een jaarlijks structureel overschot? 
Is dit met het oog op de vergrijzing reel? 
Minimabeleid maaltijden €32.500, welke maaltijden 
zijn?  
 

In de achterliggende jaren is er minder uitgegeven dan was begroot. Gelet op onze lijn van 
reëel ramen is dit de reden voor de aframing.  
Indien vergrijzing aanleiding is voor meer aanvragen zal dit uit de monitorgegevens blijken. 
Op basis van deze monitor gegevens komen we waar nodig tot bijstelling van het budget.  
De maaltijdvergoeding loopt via Karaat, ouderen die het niet kunnen betalen kunnen een 
vergoeding krijgen.  

B EVR23 Blz. 142 Budget sport en welzijn, uitkering vindt plaats op 
basis van daadwerkelijke uitgevoerd onderhoud. 
Heeft de gemeente zicht op de wijze waarop dit 
onderhoud wordt aanbesteed? 
 

Voor de accommodaties, waarvan door Sport en Welzijn het onderhoud wordt uitgevoerd, 
is een meerjaren onderhoudsplanning beschikbaar.  
De aanbesteding van het onderhoud is onderwerp van gesprek in de reguliere gesprek-
kencyclus met S en W.  
Op de aanbestedingen die plaatsvinden zijn de  voor gemeente Ridderkerk geldende aan-
bestedingsregels van toepassing. 

B EVR24 Blz. 167 Kuypershof, Leyten koopt de grond als op 01 jan. 
2015 70%(?) van de woningen verkocht is, hoe is 

1. 
De verkoop van de 23 appartementen aan Woonvisie bevindt zich in een vergevorderd 
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de stand van zaken? 
 
Van Riebeekstraat, project ontwikkelaar houdt de 
gemeente aan het lijntje, (hij zoekt de krenten uit 
de pap). Hoe lang kan dit nog doorgaan? 

stadium. Een akkoord tussen de ontwikkelaar en Woonvisie lijkt aanstaande.  
 
De daadwerkelijke verkoop van de overige woningen aan particulieren zal per 1 januari 
2015 beginnen. Dan pas zijn alle details bekend die het mogelijk maken om concrete af-
spraken te maken (lees: koopovereenkomsten te sluiten) met kopers. Het gaat om details 
die momenteel worden afgerond in onderhandelingen tussen de ontwikkelaar en de aan-
nemer. Daarbij moet gedacht worden aan exacte koopsommen, oppervlakten, materiaal-
gebruik en afwerking. Niettemin kunnen kandidaat-kopers zich wel al inschrijven om in 
aanmerking te komen voor een appartement.  
 
Inmiddels heeft een groot aantal geïnteresseerden (ca. 170) zich aangemeld. Het animo 
voor de grondgebonden woningen en de hoger gelegen appartementen (penthouses) lijkt 
redelijk hoog. Voor de overige appartementen is er ook interesse, maar lijken er voorals-
nog minder gegadigden.  
 
Een voorverkooppercentage van 70% is niet te verwachten vóór 1 januari 2015. De ont-
wikkelaar is desondanks voornemens om de grond vóór 1 januari 2015 af te nemen van 
de gemeente met een lager voorverkooppercentage. 
Start bouw van de eerste fase in de eerste helft van 2015 is haalbaar. 
 
2. 
Wij hebben in juli 2014 onder voorwaarden ingestemd met het verlenen van medewerking 
aan een wijziging van het bestemmingsplan voor Park  
Bolnes. Aan de medewerking wordt een intentieovereenkomst verbonden. Indien de ont-
wikkelaar binnen een vooraf gestelde termijn niet 70% van de woningen heeft verkocht 
wordt de overeenkomst ontbonden en kan de gemeente de grond eventueel uitgeven aan 
een andere partij. 

B EVR25 Blz. 214 Woning voorraad, de ooit geplande nieuwbouw in 
Oostendam, die niet doorgaat, wordt hier niet meer 
vermeldt. Had dat er niet bij moeten staan als ca. 
90 woningen die niet meer toegevoegd kunnen 
worden? 

De bijlage geeft het werkelijke verloop van de woningvoorraadontwikkeling weer, afgezet 
tegen hetgeen in het convenant is afgesproken. De bijlage bevat geen overzicht met stand 
van zaken van woningbouwprojecten. 

B EVR26 Blz. 220 Het subsidie lijstje, is dat compleet? Indien niet, 
kan dat dan compleet gemaakt worden? 

De subsidielijst is compleet gelet op de informatie die bij de opstelling van de begroting op 
dat moment bekend was. Uiteraard dient de lijst nog aangevuld te worden met subsidies 
die verstrekt gaan worden in verband met de nieuwe taken die vanuit de decentralisaties 
(na het maken van afspraken met partners) op ons afkomen.   

B LR01 pagina 22 - economie 
 
"Tijdens de bedrijfsbezoeken komt 
naar voren dat deze bedrijven 
hoger opgeleid personeel zoeken, 
dat in Ridderkerk niet voorhanden 
is. Door de bedrijven te bezoeken 

Zijn er ontwikkelingen waaruit blijkt dat het college 
gehoor kan geven aan de geluiden vanuit deze 
bedrijven? 
 

Dit is een aspect dat we niet lokaal kunnen oplossen door het ontbreken van instellingen 
voor hoger beroepsonderwijs en universiteiten in Ridderkerk. Op regionaal niveau is het 
wellicht wel mogelijk. De MRDH heeft de aansluiting tussen onderwijs en bedrijfsleven in 
haar economische agenda opgenomen. De taak voor de gemeente is om op dit regionale 
niveau kansen te herkennen voor lokale ondernemers en de juiste verbindingen te leggen. 
Overigens vinden de betreffende bedrijven het vinden van hoger opgeleid personeel voor-
al een taak voor henzelf, niet van de gemeente. Hun eerste kanalen zijn rechtstreekse 
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blijft het bestuur op de hoogte van 
wat er onder ondernemers leeft." 
 

contacten met de onderwijsinstellingen, al dan niet via hun branchevereniging. 

B LR02 pagina 22 - Structuurvisie Ridder-
kerk 
 
"De nieuwe Omgevingsvisie biedt 
een beleidskader voor de leefom-
geving waarbij veranderingen in 
verschillende domeinen een rol 
spelen." 
 

Kan het college aangeven of er vooraf nog een 
plan van aanpak richting de raad komt en/of deze 
nieuwe omgevingsvisie intern of extern wordt uit-
gevoerd? 
 

Eind 2014 wordt een (start-)notitie aan de raad voorgelegd. 

B LR03 pagina 41 - 3. Ondernemende kern 
 
"De nieuwe toekomstvisie detail-
handel vormt een kader om samen 
met de betrokken marktpartijen 
oplossingen te vinden voor pro-
blemen en knelpunten en kansen 
te benutten." 

Tijdens de presentatie van het concept toekomstvi-
sie Detailhandel werd er gesproken over een eigen 
BIZ plan op te gaan zetten. Kan u aangeven of 
hiervoor al plannen in ontwikkeling voor zijn? 
 

Dit is nog erg ‘vers’. Het initiatief ligt bij de winkeliers. Wanneer actie vanuit de winkeliers 
uitblijft, zal de gemeente in haar formele en informele contacten met winkeliers en winke-
liersverenigingen verder onderzoeken welke samenwerkingsvorm het meeste draagvlak 
heeft en waar eventuele knelpunten liggen. 

B LR04 pagina 42 - 6. Woningmarkt 
 
"Een volgende fase van zo’n 30 
woningen zal in 2015 in aanbouw 
kunnen worden genomen." 
 

Kan het college aangeven of er op dezelfde wijze 
met input van toekomstige bewoners gekeken gaat 
worden wat en welke woningen gewenst zijn?  
 
En kan het college aangeven of de volgende fase 
door dezelfde projectontwikkelaar wordt uitgevoerd 
of dat ook andere projectontwikkelaars zich kunnen 
inschrijven? 

Het college neemt binnenkort een beslissing over hoe met de volgende fase van Het Zand 
omgegaan wordt.  

B LR05 Pagina 89 Hoeveel was er in de vorige begroting begroot voor 
het onderdeel Onderhoud groen en openluchtre-
creatie? 

In de begroting 2014 staat op blz. 82 vermeld: ”Wijkgericht onderhoud” “primaire begroting  
-€ 2.490.300”. Een onderdeel hiervan is Openbaar groen en openluchtrecreatie voor 
 -€ 1.483.651. 
Op pagina 89 primaire begroting 2015 staat bij Wijkgericht onderhoud begroting 2014 na 
wijziging een bedrag van €  1.624.600. In 2014 is via de 23e begrotingswijziging een 
éénmalig bedrag van  
€ 130.000 toegevoegd voor de aanleg strandje Slikkerveer.  

B LR06 Blz 117 inflatiecorrectie opbrengsten OZB, is hierin ook 
meegenomen dat er een bijstelling naar beneden 
zich kan voordoen? En in hoeverre is erin meege-
nomen dat huiseigenaren het informatie formulier 
mbt eigen huis hebben ingevuld? 

Wij hanteren het uitgangspunt dat de tarieven gecorrigeerd worden met het inflatiepercen-
tage. Als de WOZ-waarde met meer dan het inflatiepercentage daalt leidt dit tot een lagere 
opbrengst. Bij een stijging van de WOZ-waarde leidt dit tot een hogere opbrengst. 
Bij de WOZ-beschikkingen welke eind februari worden verstuurd, wordt rekening gehou-
den met de uitkomsten van de informatieformulieren welke eerst geanalyseerd zijn. 

B LR07 Blz 167 vraag: grond afname Leyten eerste plan (zijde 
Koningsplein) voor 1 januari 2015 afname, is er 
concrete informatie of deze doelstelling gehaald 

Zie EVR24 
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gaat worden?  

B P18P01 15 / dekkingsplan In de aanbiedingsbrief wordt gesproken over een 
sluitende meerjarenperspectief van de begroting, 
inclusief de nieuwe ambities van het collegepro-
gramma. In het dekkingsplan bij de begroting 2015 
– 2018 staan enkele pro memorie posten. Zijn deze 
posten budget neutraal. Zo nee, heeft u een indica-
tie van de hoogte van deze posten? 

Niet alle posten zijn op dit moment in beeld te brengen en vereisen nog nader onderzoek. 
Zodra wij zicht hebben op de PM-posten leggen wij dit voor aan uw raad inclusief een 
reëel dekkingsvoorstel. Op die manier nemen we dus geen voorschot op het aanwenden 
van de dekkingsreserve. 

B PvdA01 P14  Welke structurele overschotten waren er bij de 
punten 1-7? Was er bij bijvoorbeeld Vluchtelingen-
werk sprake van een structureel overschot of van 
een bezuiniging? 

Over de hele begroting passen wij het principe van reëel ramen toe. Er is sprake van het 
terugbrengen van het overschot en niet van bezuinigen.  
 
Vluchtelingenwerk: Alle gemeenten ontvangen per geplaatste asielgerechtigde (18+) een 
bijdrage van € 1000. Deze bijdrage kan in mindering gebracht worden van het budget 
vluchtelingenwerk. Daarnaast is er sinds 2014 een nieuwe en efficiëntere manier van 
subsidiëren doorgevoerd. Hierdoor is de gemeente minder geld kwijt aan de subsidie. 
 
Inburgering: De werkzaamheden voor de gemeente nemen af, doordat de gemeente geen 
verplichte taken meer heeft voor de nieuwkomers (alleen voor de oudkomers, en die groep 
wordt steeds kleiner). Ook biedt de gemeente geen inburgeringscursussen meer aan. 
 
Wmo: In tegenstelling tot voorgaande jaren is in dit kader besloten om niet op basis van 
inhoudelijke afweging tot een aframing  te komen, maar op basis van financiële analyse 
van de voorgaande jaren. 

B PvdA02 37T Wat is de omschrijving cq doel van Dekkingsreser-
ve 2015-2018? 
 

De dekkingsreserve 2015-2018 is speciaal bedoeld om tijdelijke tekorten te verrekenen op 
weg naar een sluitende begroting zonder bezuinigingskeuzes te maken die achteraf pijnlijk 
en onnodig blijken te zijn. 

B PvdA03 37T Sinds 2011 zijn twee wijkregisseurs aangesteld.  
Wanneer wordt het werken met wijkregisseurs 
geëvalueerd?  

Wij stellen een notitie op over “Van burgerparticipatie naar overheidsparticipatie”. In die 
notitie nemen wij de evaluatie en doorontwikkeling wijkregie mee.  

B PvdA04 37T Actiepunt uit factsheet WMO 2012-2016 – “Het 
bevorderen van sociale samenhang en leefbaar-
heid in dorpen, wijken en buurten”;  Wanneer kan 
de raad een jaarplan met sociale kaart met voor-
zieningen en activiteitenkalender per wijk verwach-
ten? 

Eind van dit jaar is de (digitale) sociale kaart gereed. Ook is eind van dit jaar de digitale 
informele steunstructuur per wijk van Ridderkerk inzichtelijk. In deze steunstructuur zijn 
ook de activiteiten per wijk opgenomen. Tevens is het hiermee mogelijk om in je eigen wijk 
vrijwilligers te vinden, die bijvoorbeeld voor jou boodschappen of andere hand- en span-
diensten willen doen.  

B PvdA05 P 15 en Collegeprogramma Complimenten voor het inzichtelijk maken van de 
het collegeprogramma. Nu ontbreekt alleen nog het 
SMART maken.  
Op welke termijn zal dat gebeurd zijn? 
Legt u uzelf nog beperkingen op qua budget voor 
nieuw beleid? 

Waar dat nu al mogelijk was, zijn bedragen en termijnen opgenomen in de begroting of in 
het collegeprogramma. Zodra dat mogelijk is, vullen wij de ontbrekende prestatie indicato-
ren aan. Dat zal in ieder geval bij de volgende begroting zijn. 
Wij proberen de financiering zoveel als mogelijk is binnen bestaande budgetten te vinden. 

B PvdA06 Diverse pg en collegeprogramma 
p8 
 

WMO 
(Her-)indicaties hulp in het huishouden; 
- Welke ondersteuning wordt geboden aan de 

Voor er een gesprek/huisbezoek plaatsvindt, wordt de ondersteuningsvrager in de gele-
genheid gesteld een mantelzorger of andere partij aanwezig te laten zijn bij het gesprek.  
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P32 zorgvrager tijdens het gesprek? 
  
“zo lang mogelijk zelfstandig thuis blijven wonen”;  
- Wat vindt het college van het idee “huisauto-

matisering” ofwel e-dometica beschikbaar te 
stellen voor de ondersteuning van bijv. mantel-
zorgers?  

 
Collegeprogramma p8  
PersoneelsSymposium ‘Start samen voor Zorg’ 1-
ste kwartaal 2015  
- Vindt in 2014 nog een WMO en of armoede 

conferentie plaats? Zo nee waarom niet? 
- Wanneer staan de armoedeconferentie en de 

WMO conferentie ingepland in 2015?  
 
Pag 32 toegankelijkheid gezondheidszorg.  
- Wat is uw oplossing voor het mijden van nood-

zakelijke zorg wat nu al vaak gebeurt bij mini-
ma? 

Het beleid rondom de ondersteuning van mantelzorgers moet nog opgesteld worden. Uw 
suggestie om dometica voorzieningen beschikbaar te stellen zal worden meegenomen.  
 
Een jaarlijkse WMO conferentie is geen vanzelfsprekendheid meer onder het nieuwe Wmo 
beleidsplan. Hierover hebben wij u medio 2012 een raadsinformatiebrief gestuurd.  
 
Er staat nog geen armoedeconferentie gepland in 2014 en 2015. 
 
Mede in het kader van wijkgericht werken overleggen wij met de eerste lijnsgezondheids-
zorg. Hierbij leggen wij ook de nadruk op (vroeg) signaleren van zorgmijders. Het lokale 
zorgnetwerk ondersteunt en begeleidt ook bewoners die zorgmijdend zijn richting het 
meest gepaste zorgaanbod.  

B PvdA07 P22  
P42 
Collegeprogramma p 13 

Openbaar Vervoer 
p 22 “Goed OV is noodzakelijk om de bereikbaar-
heid in de toekomst te kunnen garanderen.”  
p 42 “Bij het opstellen van vervoersplannen wordt 
intensief en kritisch meegedacht op de kwaliteit van 
het OV voor Ridderkerk te waarborgen.”  

 
C, p. 13: U geeft aan dat Ridderkerk moet kunnen 
rekenen op busvervoer van een zo hoog mogelijke 
kwaliteit.  
- Hoe verhoudt die ambitie zich tot het af-

waarderen van de Rotterdamse weg waar-
door vanaf december minder buslijnen door 
Ridderkerk zullen rijden? 

 
- Hoe verhoudt zich dit tot de verslechterde 

bereikbaarheid van overstappunt Kralingse 
Zoom en Dordrecht? 

 
C, p. 13:  
- Hoe behartigt u bij het opstellen van de ver-

voersplannen het Ridderkerks belang?  
 
Jongeren die geconsulteerd zijn bij het WOP Cen-
trum hebben aangegeven een rechtstreekse ver-
binding met Rotterdam CS te missen. 

- Zet u bijvoorbeeld ook in op extra buslijnen 
naar Ridderkerk?  

 
 

De aanleiding om te komen tot het verminderen van het aantal buslijnen op de  
Rotterdamseweg ligt, ten gevolge van de prioriteit die lijnbussen bij verkeersregelinstalla-
ties krijgen, in problemen met de doorstroming van het overige verkeer in de spits. Deze 
maatregel heeft overigens geen negatief effect op de bereikbaarheid van de haltes op de 
Rotterdamseweg. Op dit moment komen er regelmatig een aantal verschillende buslijnen 
tegelijk aan op de haltes. Met de nieuwe dienstregeling wordt dit beter verdeeld door het 
spreiden van de vertrektijden waardoor er in alle richtingen ongeveer 4 reismogelijkheden 
per uur worden aangeboden. 
 
Het college spant zich in om een goed busnetwerk te houden. Hiervoor wordt regelmatig 
overleg gevoerd met de Stadsregio en de RET om te komen tot een maximaal haalbare 
kwaliteit. 
Deze inspanningen hebben geleid tot het bereikbaar maken van “witte vlekken” binnen 
Ridderkerk met lijn 601, een verbetering met de lijnen 144 en 146 met het Zuidplein en het 
in stand houden van de verbinding tussen Ridderkerk en Dordrecht op zaterdag.  
 
In de “Nota van Beantwoording vervoersplannen 2015” heeft de Stadsregio een groot 
aantal suggesties van ons college overgenomen. Opvallend in de beantwoording was 
echter de nieuwe bezuiniging, het opheffen van lijn 145. Het college heeft in een reactie 
zich inmiddels uitgesproken het vreemd te vinden dat er ineens een ander voorstel ligt 
waarop formeel niet kan worden gereageerd. (De Nota van Beantwoording was inmiddels 
in het dagelijks bestuur van de Stadsregio vastgesteld.) Toch hebben wij inmiddels op dit 
voorstel gereageerd en wederom alternatieven aangedragen om lijn 145 op een groot deel 
van de dag te behouden.  
Overigens blijft lijn 245 als spitsverbinding naar Kralingsezoom wel bestaan. 
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De fractie van D66/GL heeft schriftelijke vragen art 
40  mbt OV gesteld.  
- wanneer worden de antwoorden naar de 

raad verzonden? 
- Is dit nog binnen de wettelijk bepaalde ter-

mijn van 30 dagen?  

De vervoerplannen worden door de stadsregio altijd eerst in concept naar de gemeenten 
gestuurd, voor commentaar. Wij maken van deze gelegenheid altijd (intensief) gebruik. 
Goed openbaar vervoer voor Ridderkerk staat daarbij voorop.  
 
Het regionaal openbaar busvervoer naar Rotterdam is al vele jaren georiënteerd op Zuid-
plein en Kralingsezoom als overstapstations op metrolijnen naar Rotterdam-centrum. Al-
ternatief: met bus 143 naar de P&R Beverwaard, vandaar een rechtstreekse tramverbin-
ding naar Rotterdam-CS. 
 
Het college behandelt 14 oktober 2014 de concept-beantwoordingsbrief op die art. 40-
vragen. Verzending van de brief zal na vaststelling aansluitend gebeuren. 

B PvdA08 P27 Buitenruimte 
Wat waren de vijf meest voorkomende klachten 
over het onderhoud van de buitenruimte die tijdens 
de ideeëndag naar voren zijn gekomen? 
 
Volgens ontstemde paardenliefhebbers is het col-
lege voornemens om de ruiterpaden in Reyerpark 
te verwijderen. Is dit waar? 

- Onkruid in plantsoenen 
- Rommel op straat; flesjes, blikjes, chips, plastic zakken 
- Drijfvuil in sloten 
- Slecht onderhouden openbaar groen 
- Slechter onderhoud straten 

Het voornemen om ruiterpaden uit het Reijerpark te verwijderen is niet juist. 
B PvdA09 P 27 Ondernemers 

Oordeel Ondernemersklimaat 6,9 Ecorys mei 2014 
is gelijk aan het resultaat in oktober 2011.  

- Kunt u dit na alle inzet verklaren? 
- Wat is het streefcijfer 2015?  
- Wanneer wordt weer gemeten?  

 

In verschillende uitkomsten van de Peiling Ondernemersklimaat 2014 is een goede verbe-
tering te zien over de afgelopen twee jaar. Bijv. een duidelijk positief saldo bij de vraag of 
de aandacht van de gemeente voor het ondernemersklimaat is toe- of afgenomen. 
Dit rijmt niet met het gelijk blijven van het cijfer voor het oordeel over het ondernemerskli-
maat. Een mogelijke verklaring kan de gewijzigde onderzoeksopzet zijn. 
We aarzelen of we dit onderzoek ieder jaar moeten uitvoeren gezien de belasting van 
deze vraag (en andere vragen) voor ondernemers. Eén keer per twee jaar lijkt wenselijker. 
We zullen dit nog overleggen met het ondernemersplatform en het onderzoeksbureau (dat 
veel ervaring hiermee heeft). 

B PvdA10 P 29 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
P 30 
 
 

Luchtkwaliteit 
Wat is de planning met betrekking tot de realisatie 
van de BAR-snelfietsroute? 
 
P29 Bent u op de hoogte van de slechte staat van 
het asfalt op verschillende fietspaden zoals bijv 
Kievitsweg Slikkerveer? 
Op welke termijn wordt dit hersteld? 
 
Op welke termijn wordt de fietsveiligheid bij de 
oversteekplaatsen (Lagendijk, Geerlaan, bij afslag 
HIA) over de Rijkstraatweg verbeterd? 
 
U schrijft dat in en rond de wijken voldoende groen 
is.  
- Kan in een gemeente als Ridderkerk, die deel 

uitmaakt van de ‘vuile driehoek’(Rotterdam, 
Schiedam, Ridderkerk), ooit voldoende groen 

De route is nog in studie. In de winter 2014/2015 zal door het college een plan van aanpak 
worden behandeld.  
Ja, er wordt op diverse plaatsen in de gemeente herstelwerk uitgevoerd aan de fietspaden 
ook de Kievitsweg is opgenomen in het asfalt bestek 2014. Uitvoering vindt plaats oktober-
nov.  
Op dit moment zijn er geen plannen om op die locaties maatregelen te nemen. 
 
De invulling met meer groen is een regionale aangelegenheid en levert een bijdrage aan 
de leefbaarheid voor de inwoners van Rijnmond. 
Dit heeft naast groen in de regio ook tot veel bovenstedelijk groen in Ridderkerk geleid, 
zoals: het Oosterpark, de  
Donckse Velden en het Waalbos (1e fase). 
De toekomstige ontwikkelingen van Waalbos (2e fase) en Crezéepolder dragen aan een 
verdere vergroening van de regio bij. 
 
Wij blijven ten alle tijden in gesprek met Rijkswaterstaat over de dichting van het stuk. In 
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Collegeprogramma p 6 
 
 
 
C p6 
 

zijn? 
 
U bent voornemens om het laatste gat in scherm 
langs de A16 te dichten.  
- Graag aangeven welke concrete acties u 

daarvoor gaat ondernemen. 
 
Weide met zonnepanelen.  
- Graag toelichting. 

het kader van de huidige wetgeving is hier namelijk geen mogelijkheid toe.  
 
In het collegeprogramma is de mogelijkheid opgenomen tot een onderzoek naar diverse 
mogelijkheden voor duurzame energie. Een zonneweide is daar een van. 

B PvdA11 P 33 “Preventie en voorkomen van schulden komen als 
speerpunt in de aanbevelingen van de evaluatie te 
staan” Dit is niet nieuw.  
Poortwachters worden  geworven met de vacature 
tekst “Ben jij degene die het gebruik van de sociale 
voorzieningen zo laag mogelijk houdt?”  
Het niet-gebruik van voorzieningen onder minima is 
hoog in Ridderkerk en een van de versterkers van 
armoede en druk op Schuldhulp.  
 
1. Graag ontvangen wij a)de interne werkinstruc-

tie van de poortwachters, b) het nieuwe pre-
ventieplan en c) het nieuwe uitvoeringsbeleid.  

2. Gaat het college de Poortwachters anders 
instrueren?  

3. Wanneer wordt de klanttevredenheid van 
uitkeringsgerechtigden? Wordt daarop ge-
stuurd? 

4. Graag overzicht van het gebruik van het Nood-
fonds. 

 

Bij de schuldhulpverlening is er geen poortwachter werkzaam. Wel is er een klantmanager 
schuldhulpverlening die de intake verricht en het verdere proces volgt. Deze medewerker 
heeft geen specifieke werkinstructie. Het citaat uit de vacaturetekst stond daarom ten 
onrechte in de vacature. Het is dan ook niet meegenomen als criteria in de selectie van de 
kandidaten. 
Ook is er een preventiemedewerker die vorm geeft aan de preventieactiviteiten en de 
verbinding met het armoedebeleid. Het niet gebruik van voorzieningen wordt op verschil-
lende manieren tegengegaan. Er is een ketenoverleg met de partners en vrijwilligers, er 
wordt voorlichting gegeven via folders (minima koffertje) en er wordt met de uitkeringsge-
rechtigden regelmatig een gesprek gevoerd over de situatie en daarbij gewezen op de 
minimavoorzieningen. 
Het preventieplan en het nieuwe uitvoeringsbeleid zal na vaststelling door het college ter 
informatie worden toegezonden. 
Als de evaluatie van de schuldhulpverlening daartoe aanleiding geeft, zal de instructie 
voor de poortwachters aangepast worden. 
 
Er is geen klanttevredenheidsonderzoek gepland. 
 
Uitgegeven bedrag noodfonds 
Jaar 2013    € 3.458,32 
Jaar 2014 tot 1 okt.€ 6.056,71 

B PvdA12 P 38 
 
Collegeprogramma p 15 

U schrijft dat bij een aantal bouwgrondexploitaties 
de kosten voor het bouwrijp maken van de grond 
hoger zijn dan verwacht. Hoe verklaart u dat per 
bouwgrondexploitatie? 
 
C, p. 15: U geeft aan dat de grondexploitaties van-
wege de financiële risico’s voortdurend worden 
gemonitord en geactualiseerd. Op p. 16 en 17 van 
het accountantsverslag 2013 worden verbeterpun-
ten genoemd ten aanzien van de argumentatie en 
documentatie. Ook worden meetpunten gegeven 
voor de scenarioanalyse.  

- Graag voor alle punten, dus zowel verbeter-
punten als meetpunten, aangeven in hoever-
re deze deel uitmaken van het reguliere pro-

De bedragen per grondexploitatie worden verklaard in de tekst op pagina 38. In de tekst 
wordt aangegeven dat er vier grondexploitaties zijn waarvan de kosten in 2015 voor bouw- 
en woonrijp maken hoger zijn dan verwacht. 
Voor Cornelisland, Park Ringdijk en Van Riebeekstraat (Park Bolnes) wordt dit veroor-
zaakt door vertraging in de werkzaamheden die voor 2014 waren gepland. Een deel van 
de kosten schuift daarom door naar 2015. Voor Het Zand houden de hogere kosten in 
2015 verband met  een sneller dan verwachte ontwikkeling van de woningbouw. Dit leidt in 
2015 tot hogere kosten. Door deze snellere ontwikkeling dient de gemeente eerder dan 
gepland een vrij groot gebied woonrijp te maken (aanleg straten, trottoirs, groen, water, 
speelterrein, openbare verlichting). 
 
In principe worden alle genoemde verbeterpunten uitgevoerd. Met de eind 2013 vastge-
stelde Nota Grondbeleid zijn belangrijke stappen gezet voor het bieden van transparantie 

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   23 
 



 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

ces. Als een punt nog geen deel uitmaakt 
van het reguliere proces, graag gemotiveerd 
aangeven of u van plan bent om het proces 
op dit punt aan te passen. 

en het verbeteren van de internal control. Bovendien zijn eind 2013 de gehanteerde para-
meters expliciet door de raad vastgesteld. Dit jaar zal nog aandacht worden besteed aan 
de relatie tussen planeconomie en financiën en het aspect challengen, door het beleggen 
van interne bijeenkomsten waarin kritisch wordt gekeken naar de lopende grondexploita-
ties. Daarbij zullen ook de projectleiders worden betrokken. 
Wat betreft de scenario- en risicoanalyse kan worden vermeld dat de raad in de vergade-
ring van 11 december a.s. een Meerjarenprognose Grondexploitaties (MPG) ter vaststel-
ling zal worden aangeboden. Deze MPG bevat een risicoanalyse en een scenarioanalyse. 
Hierin worden alle door de accountant genoemde risico’s meengenomen. 

B PvdA13 P 39 A Extramurale Zorgzwaarte pakketten. Wat houdt 
het experiment steunstructuur in de wijk in?  
 
B Er is een onderzoek geweest in BAR verband 
naar nieuwe vormen van ondersteuning en werving 
van vrijwilligers.   
Wat is de uitkomst van dit onderzoek? 

Omdat er sprake is van extramuralisering van de zorgzwaartepakketten (mensen dienen 
langer thuis te blijven wonen door de scheiding wonen en zorg)  is er door Karaat, Pameij-
er, Riederborgh, Aafje en SenW gestart met het experiment Ridderkerkers voor elkaar. 
Met dit experiment wil men voorkomen dat kwetsbare inwoners door dit landelijk ingezette 
beleid,  in de problemen komen. De trekkers van het experiment wilden ook een digitale 
steunstructuur. Het was te duur om dat op kleine schaal op te starten (enkele wijken). 
Deze steunstructuur wordt nu gekoppeld aan de site van BAR-dichtbij, omdat dat financi-
eel wel haalbaar is. Het experiment maakt onderdeel uit van het project thuis in de wijk.  
  
De context van de vraag onder B  is ons niet helemaal duidelijk. Op dit moment wordt  er 
wel een onderzoek uitgevoerd naar werving en ondersteuning van vrijwilligers door JSO. 
De uitkomsten van dit  onderzoek zijn nog niet bekend. Deze worden eind oktober 2014 
verwacht. 

B PvdA14 P 39 Lichamelijke oefening Basisonderwijs. nu de vak-
leerkrachten Gym zijn wegbezuinigd en het college 
tegelijkertijd uitspreekt ‘nadruk te leggen op een 
gezonde leefstijl, met name bewegen”  zal er onge-
twijfeld sprake zijn van monitoring van het meer of 
minder kwalitatief bewegen van kinderen in PO en 
VO.  
Op welke wijze vindt dit plaats?  

In de nota bewegend verbinden komen we hierop terug. 
 

B PvdA15 P 44 U schrijft dat u goed luistert naar de inwoners, een 
duidelijke visie heeft op de toekomst en waar 
maakt wat u belooft. Hoe verhoudt met name dat 
laatste zich tot de plannen met betrekking tot de 
Boomgaard? Drie coalitiepartijen hebben immers 
voor de verkiezingen aangegeven dat de Boom-
gaard behouden blijft. 

De coalitiepartners hebben elkaar gevonden in het gezamenlijke streven het gebied een 
duurzaam groene, recreatieve en bovenal een toegankelijk functie te geven. Wij zien het 
als onze uitdaging om deze potenties optimaal te benutten. Zodanig dat het gebied een 
ruimtelijke kwaliteit krijgt die heel Ridderkerk ten goede komt. 

B PvdA16 P 48 “*Bron: Waarstaatjegemeente….. wordt verwezen 
naar paragraaf 2.7”. Deze paragraaf staat niet  in 
de begroting. Graag deze informatie alsnog ver-
strekken. 

Helaas is hier een stukje tekst uit de vorige begroting blijven staan.  

B PvdA17 P 51 
 
P41 

Doorontwikkeling Participatie.  
- Worden de afgesproken termijnen ten aanzien 

van het toezenden van beleidsstukken, het 
beantwoorden van vragen en gemotiveerd 
aangeven wat met de input is gedaan,  geres-
pecteerd? 

 
Ja, dat respecteren wij. 
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- Welke van de suggesties die inwoners u tij-
dens de ideeëndag hebben meegegeven, zijn 
concreet verwerkt in het collegeprogramma cq 
begroting? 

- Op welke wijze is dit gecommuniceerd? 
 
 
P 41 U geeft aan dat de samenwerking met de 
wijkoverleggen een belangrijk aandachtspunt is 
voor 2015. Wij hebben begrepen dat er problemen 
zijn binnen het wijkoverleg Drievliet/’t Zand.  
- Graag meer vertellen over deze problemen en 

aangeven in hoeverre eraan een oplossing 
wordt gewerkt.  

Diverse suggesties van de ideeëndag vinden hun weerslag in het collegeprogramma. Van 
de opbrengst is een lijst gemaakt waar bij alle reacties – terugkoppelingen op de ideeën 
zijn genoteerd. Spoedeisende dingen zijn al direct met de indieners opgenomen. De lijst 
wordt naar de deelnemers als terugkoppeling gestuurd en ter kennisname aan de raad, de 
wijkoverleggen en de platforms. 
 
Het klopt dat er in het wijkoverleg Drievliet/ ’t Zand wat problemen zijn ontstaan in de sa-
menwerking. Die problemen hebben onder andere te maken met verwachtingen ten aan-
zien van rollen. Er wordt op twee sporen aan de oplossing gewerkt. Enerzijds in gesprek-
ken met het gehele wijkoverleg. Anderzijds wordt dit opgepakt via de notitie die wordt 
opgesteld over “Van burgerparticipatie naar overheidsparticipatie”. 

B PvdA18 P 51 Wat zijn voor u de drie belangrijkste uitgangspun-
ten bij regionale samenwerking? 
 

1. de samenwerking moet inhoudelijk meerwaarde opleveren voor onze gemeente. 
2. samen staan we sterker richting hogere overheden. 
3. kostenvoordeel en kennisdelen, omdat we niet alles zelf hoeven te doen. 

B PvdA19 P 52  In hoeverre neemt u de spelregels die de Nationa-
le ombudsman heeft geformuleerd voor helder 
handhaven als uitgangspunt?  
 

De door de Nationale ombudsman geformuleerde spelregels maken geen onderdeel van 
het (concept) BOA-handhavingsplan. Bekeken wordt of deze spelregels bij het BOA-
handhavingsplan betrokken worden. 

B PvdA20 P 53  P127 3.2.2 ‘de gemeente Ridderkerk heeft in de afgelo-
pen jaren diverse successen geboekt met oa de 
inzet van de regisseur werk. ‘ 
 -  Graag meer informatie over deze successen. 
 
 ‘Dit betekent voor mensen die nu geen baan heb-
ben, alleen maar moeilijker zal worden om aan een 
baan te komen’  

- Op welke wijze worden deze mensen door 
de gemeente gesteund?    

- Bent u bekend met jobcarving, jobcrafting, 
het project Fitforwork ? 

- Bent u bekend met de onderzoeken van Ar-
jan van Dam mbt inzet op mensen met grote-
re afstand tot de arbeidsmarkt?  

 
Er wordt sterk ingezet op tegengaan van onrecht-
matige verstrekkingen (p53 3.2.2.)  

- Wat is het percentage (in aantal en budget) 
in Ridderkerk? Is de inzet in balans met dit 
percentage? 

- Hoe laat de gemeente Ridderkerk zien dat 
niet de boekhoudkundige controle maar be-
leid en idealen zoals zorg voor elkaar en 
omdenken, voorrang krijgen? 

 
p. 127: Waarom geeft de Wet wijziging kwijtschel-
dingsnormen vooralsnog geen aanleiding om de 

Door de werkgeversbenadering zelf in eigen handen te nemen i.p.v. derde partijen hebben 
we een veel betere band opgebouwd met lokale ondernemers, meer kennis opgedaan van 
de lokale markt en beschikbare vacatures. Vanuit de regisseur wordt enerzijds acquisitie 
gedaan bij bedrijven vanuit het bestaande werkzoekenden bestand (betaalde banen, 
werkervaringsplaatsen en opleidingstrajecten met uitstroom), anderzijds wordt er ook 
gekeken naar het lokale aanbod van vacatures en worden hier de juiste mensen bij ge-
zocht.  
 
Steun mensen door gemeente 
Kandidaten van de gemeente worden gekoppeld aan klantmanagers Werk. Dit zijn profes-
sionals die samen met de kandidaat gaan proberen om zo snel mogelijk weer terug te 
keren naar het arbeidsproces. Hierin kan men denken aan trajectplannen die per individu 
worden opgesteld, begeleiding werkervaringsplekken om arbeidsritme op te bouwen, coa-
ching van kandidaten en begeleiding. 
 
Jobcarving etc 
Het kan zijn dat een kandidaat het grootste deel van de taken die in bijvoorbeeld een va-
cature vermeld zijn uit kan voeren, maar dat er enkele taken zijn die niet binnen de belast-
baarheid van de kandidaat passen. De kunst is dan om samen met de werkgever te pro-
beren de vacature zodanig aan te passen dat deze wel binnen de belastbaarheid (of ken-
nis en vaardigheden) van de kandidaat past. 
Jobcarving wordt nu nog niet veel in de praktijk toegepast, maar zal in het kader van de 
participatiewet straks wel een van de dienstverleningspijlers worden van het werkgevers-
servicepunt. 
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nieuwe regelgeving te vertalen in gemeentelijk 
beleid? 
 
 

Onderzoeken Arjan van Dam 
Niet mee bekend. In 2013 is er een nieuwe werkwijze binnen het team werk geïmplemen-
teerd in Ridderkerk. Dit betekent een nieuwe aanpak voor deze doelgroep om te re-
integreren.  
 
Percentage (aantal en budget) onrechtmatige uitkeringen. 
Ongeveer 50% van de aanvragen wordt afgewezen. Zie hiervoor aanpak Poortwachters. 
Inzet is in balans met dit percentage. 
 
Beleid en idealen (zorg voor elkaar) voorrang? 
De aanvragen worden te allen tijde volgens de wet getoetst door de Poortwachters. Er 
wordt zorgvuldig een besluit genomen. 
 
Wet wijziging kwijtscheldingsnormen. 
De raad is middels een informatiebrief van 24-10-2012 geïnformeerd over de standpunten 
van de partners in BAR-verband. De raad heeft in de raadsvergadering van 13-12-2012 
deze informatiebrief ter kennisgeving aangenomen en heeft geen aanleiding gezien om 
hier afzonderlijk als Gemeente Ridderkerk vervolgacties aan te verbinden. 

B PvdA21 P 55 
 
 
 
 
P 57 

Contact 
Telefonische bereikbaarheid… aantoonbaar betere 
resultaten. In hoeverre wordt de geopperde norm 
van 2 minuten gehaald? 
 
U geeft aan dat een volwaardig KCC ertoe moet 
leiden dat 80% van alle vragen en diensten in een 
keer volledig worden beantwoord/geleverd.  
- Hoe hoog ligt dat percentage nu? 

De door u geopperde norm van 2 minuten is in september op 3 seconden na gehaald. De 
wachttijd was in september namelijk 2 minuten en 3 seconden. Er worden continu inspan-
ningen verricht om de wachttijd omlaag te brengen. 
 
Uit een beknopte, recente steekproef blijkt dat dit percentage momenteel ruim 50% be-
draagt. Een positief resultaat gezien het feit dat voorheen de focus vooral lag op doorver-
binden van gesprekken in plaats van het zelf afhandelen. 

B PvdA22 P 59  Het oordeel van de bezoekers over de prijs van de 
dienstverlening is in een jaar tijd van een 6,7 te-
ruggegaan naar een 6,1. Een verschil van 0,6.  
1. Hoe verklaart u dat?  
 

Dit kan bijvoorbeeld worden verklaard doordat de prijs van een reisdocument is omhoog 
gegaan, dus dit kan een reden zijn waardoor het oordeel hierover negatiever is geworden. 
Overigens zijn reisdocumenten sinds maart 2014 wel 10 jaar geldig. Voorheen was dit 5 
jaar. Hoewel een reisdocument relatief goedkoper is geworden, ervaart de inwoner dit bij 
de aanschaf wellicht anders. 

B PvdA23 P 61   
 

De SGBO/BMC cijfers graag toesturen De rapportages worden verzonden aan de raad voor het einde van 2014. 

B PvdA24 P 68 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

De tabel op pagina 68 is niet vergelijkbaar met 
dezelfde tabel in de Jaarstukken 2013 of pg 56 van 
de begroting 2013.  
Graag vergelijkbaar en gedetailleerd overzicht 
verstrekken over de jaren 2012, 2013, 2014 en 
2015.  
 
Met daarnaast het gemiddeld aantal verstrekte 
uren HH1 en HH2  en het aantal cliënten HH1 en 
HH2 in de jaren 2012, 2013 en 2014. 
 
‘Op het budget van de huishoudelijke hulp wordt 

De begroting 2015 voor programma 3 is anders van opzet dan de begroting 2013. De 
rekening volgt vervolgens altijd de begroting in haar opzet en specificering. De andere 
opzet van begroting 2015 heeft te maken met allerlei beleidsmatige en externe ontwikke-
lingen. Een voorbeeld hiervan is dat de producten van Albrandswaard, die destijds via de 
Sociale dienst van gemeente Ridderkerk geleverd / verstrekt werden, zijn weggevallen uit 
de begroting van gemeente Ridderkerk. Daarnaast is vanaf 2014 sprake van een nieuw 
financieel pakket in BAR-verband waarbij een nieuw (uniform) rekeningschema voor de 
drie gemeenten is gehanteerd. Een (zuivere) vergelijking maken is dus niet meer mogelijk. 
 
In onderstaande tabel treft u een overzicht aan van het aantal gefactureerde uren en aan-
tal klanten over de jaren 2012 en 2013. Over het jaar 2014 kunnen we de gefactureerde 
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P 74 

een korting van 40% toegepast’  
Wat is de werkelijke korting op het  
Ridderkerkse budget in- en exclusief de recent 
aangevraagde rijksgelden om werkgelegenheid in 
de zorg te behouden.  
Graag toelichting hoe deze gelden besteed zullen 
worden. 

productie pas in 2015 betrouwbaar weergeven. 

Hulp bij Huishouden (HbH) Ridderkerk 
Uren 
HbH: 
totaal 
(gefac-
tureerd) 
(uren) 

Klan-
ten 
HbH: 
totaal 
(gefac-
tureerd) 
(perso-
nen) 

Klanten 
HH1 
Perso-
nen 

Klanten 
HH2 
Perso-
nen 

Uren 
HH1 
Uren 

Uren 
HH2 
Uren 

2
0
1
2 

232292 1656 1347 337 181460 50556 

2
0
1
3 

214534 1565 1304 271 172072 42110 

1384 1146 220 
Bron CAK 

Landelijk wordt een korting van 40% toegepast. Op basis van parameters bedraagt in 
Ridderkerk de feitelijke korting 33,08%. Deze korting is gebruikt bij de doorrekening van 
het beleid. 

De aangevraagde Rijksgelden voor huishoudelijke hulp hebben een tijdelijk karakter t.b.v. 
behoud van de werkgelegenheid. 

B PvdA25 P 72 Werk  
35 arbeidsmarktregio’s met elk een werkbedrijf en 
een werkgeversservicepunt.  
- Hoe verhoudt zich dit tot ‘de realisatie van een 

lokaal leerwerkbedrijf en werkgeverservice-
punt? 

- Bedient het werkgeversservicepunt van Al-
brandswaard ook Barendrecht en Ridderkerk? 
Of worden er drie opgericht?  

We zijn samen met lokale werkgevers in voorbereiding om een WSP BAR operationeel te 
hebben op 1-1-2015. Dit lokale WSP is actief binnen de 3 gemeenten, heeft een nauwe 
samenwerking met de regio en opereert tevens als een van de regionale WSPR locaties. 

Op dit moment wordt hard gewerkt aan een businesscase met duidelijke samenwerkings-
afspraken en inzet van gezamenlijke instrumenten. 

B PvdA26 P 83 

P 95 

Afvalscheiding 
Als pilot zijn een aantal prullenbakken uitgevoerd 
als bakken voor afvalscheiding. Hoe verloopt deze 
pilot tot op heden? 

U geeft aan dat in samenwerking met NV MAR een 
plan wordt gemaakt waarin gezocht wordt hoe 
recyclebare stromen ook daadwerkelijk voor recy-
cling worden aangeboden. Op welke termijn wordt 
dat plan aan de raad voorgelegd? 

Deze pilot start in het 4e kwartaal 2014. Effecten kunnen wij in 2015 melden 

Het college wil graag met u en diverse participatieplatformen de discussie voeren over de 
toekomst van het afval inzamelen. Momenteel is een discussiestuk in voorbereiding wat 
naar verwachting begin 2015 aan u zal worden aangeboden.  

B PvdA27 P 85   
P12 uit collegeprogramma 

Woningbouw 
In hoeverre gaat het verduurzamen van koop- en 
huurwoningen gelijk op?  

Collegeprogramma, p. 12: 

Huurwoningen worden door de wooncorporaties verduurzaamd, voor 2020 is de doelstel-
ling dat woningen gemiddeld energielabel B hebben. Voor koopwoningen ligt dat uiteraard 
anders. Op dit moment komt er vanuit de VNG subsidie om ook die eigenaren te bereiken. 
In totaal krijgen de regiogemeentes samen ongeveer €150.000 subsidie om huiseigenaren 
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U schrijft dat een gevarieerd woonmilieu voor u het 
uitgangspunt is. In hoeverre zet u binnen dit geva-
rieerde woonmilieu extra in op de bouw van star-
terswoningen? 
 
C, p. 12: Hoe definieert u een starterswoning? 
Binnen welke prijsklasse valt volgens u een star-
terswoning?  
 
C, p. 12: U gaat in 2015 een onderzoek doen naar 
de behoefte en mogelijkheden voor het instellen 
van startersleningen. Graag aangeven hoe u van 
plan bent om dit onderzoek vorm te geven, gelet op 
de positieve ervaringen elders in het land, en wat 
het tijdpad is voor het afronden van het onderzoek.   

en VVE’s  te helpen hun woning te verduurzamen . In hoeverre dit gelijk op gaat is nu nog 
niet in te schatten 
 
Bij nieuwbouw en herstructurering wordt samen met de ontwikkelaar bepaald wat de ge-
wenste variatie van de bebouwing en de optimale invulling van een gebied is, aansluitend 
op de vraag. 
 
Een starterswoning is een woning voor iemand, die voor het eerst zelfstandig gaat wonen! 
De prijsklasse hangt af van de financiële mogelijkheden van de betreffende starter. Het 
kan zowel om huur- als koopwoningen gaan. 
 
Er komt te zijner tijd een startnotitie ter vaststelling of een plan van aanpak ter informatie 
naar de raad. 

B PvdA28 P 101 
 
 
 
 
Collegeprogramma p4 

Veiligheid: 
U schrijft dat u de gemeentelijke inbreng in het 
Veiligheidshuis Rotterdam Rijnmond (VHRR) gaat 
versterken. Hoe wilt u dat doen?  
 
U geeft aan van plan te zijn om jaarlijks een BOA-
plan op te stellen. Horecaondernemers hebben in 
het kader van het WOP Centrum aangegeven het 
contact met de BOA’s vaak als onplezierig te erva-
ren.  
Hoe verklaart u dat en in hoeverre is dit voor u een 
aandachtspunt? 

De gemeentelijke inbreng in het VHRR zal worden versterkt doordat informatie vroeger in 
het routeringsproces van het VHRR zal worden ingebracht. 
 
Vanaf 2014 wordt jaarlijks een BOA-jaarplan opgesteld en geëvalueerd. Uitgangspunt 
hierbij is dat de toezichthouders zichtbaar, betrouwbaar en toegankelijk zijn. Betreurd 
wordt dat horecaondernemers dit anders ervaren. De toezichthouders nemen het initiatief 
om de contacten met de horecaondernemers te verbeteren. 

B PvdA29 P 111 U had de Wet markt en overheid voor 1 juli 2014 
moeten implementeren, nadat de wetgever u daar-
voor twee jaar de tijd heeft gegeven.  
- Kunt u toezeggen dat de Wet markt en over-

heid nog voor het einde van dit jaar is geïm-
plementeerd? Zo ja, waarom wel? Zo nee, 
waarom niet? 

Niet tijdige implementatie van wet- en regelgeving 
levert een onrechtmatigheid op in het jaarverslag.  
- Kunt u de toezegging doen dat wet- en regel-

geving vanaf nu tijdig wordt geïmplementeerd 
in Ridderkerk? Zo ja, waarom wel? Zo nee, 
waarom niet? 

 

De BAR-directie heeft in augustus één projectgroep ingericht voor de implementatie van 
zowel de Wet Markt & Overheid als de wijziging van de Vennootschapsbelasting. In het 
laatste kwartaal van 2014 inventariseert de projectgroep alle economische activiteiten van 
de gemeente. De kaders en de oplossingsrichtingen voor de invoering van beide wetten 
stellen wij vast in het eerste kwartaal van 2015. In deze periode kunt u van ons voorstellen 
verwachten over de gewenste algemeen belang besluiten in het kader van de Wet Markt & 
Overheid.  
Bij actuele zaken zorgen wij er uiteraard voor dat de activiteiten en besluiten in overeen-
stemming zijn met beide wetten. Wij zien er op toe dat bij het decentralisatieproject de 
voorschriften van beide wetten onmiddellijk worden nageleefd.  
Op dit moment kunnen wij helaas nog geen datum noemen waarop de Wet Markt & Over-
heid volledig is geïmplementeerd. 

B PvdA30 P 113 Wat is in het algemeen de reden dat bij diverse 
grondbedrijfcomplexen werkzaamheden zijn ach-
tergebleven bij de planning? 
 

In enkele gevallen gaat het hier om tegenvallers bij projecten, zoals de Driehoek Het Zand, 
de tweede fase van de Van Riebeekstraat (Park Bolnes) en de grondverkopen op Corne-
lisland en de Lagendijk. 
Ramingen in de begroting zijn gebaseerd op verwachtingen ten aanzien van uit te voeren 
werkzaamheden uit het voorafgaande jaar. Als verwachtingen niet worden gehaald en er 
vertragingen ontstaan, schuiven de geraamde kosten door naar een volgend jaar. 

B PvdA31 P 119 U schrijft dat de opbrengsten van de OZB vanaf 
2015 verder toenemen. In hoeverre is deze stijging 

Op basis van de huidige WOZ-waarden (met peildatum 1-6-2014) kunnen wij 
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de komende jaren hoger dan de inflatiecorrectie?  onderstaande specificatie aandragen die volledig aansluit bij de bedragen in de 
(meerjaren)begroting. 
De inflatie en de WOZ-daling spelen geen rol in de analyse vanaf 2016 omdat het 
hier steeds gaat om een vergelijking met 2015. De toename vanaf 2016 wordt 
dus uitsluitend veroorzaakt door areaaluitbreiding. 

 
B PvdA32 P 134 6. budgetrisico’s Leerlingenvervoer.  

Landelijk is er sprake van failliet gaan van vervoer-
bedrijven omdat door gemeenten teveel wordt 
ingezet op prijs ten koste van kwaliteit en winstge-
vendheid.  
- Op welke wijze wordt daar in Ridderkerk rekening 
mee gehouden? 

Dit probleem speelt niet in Ridderkerk. Onlangs voerden wij hierover een gesprek met 
RTC Ridderkerk.  
Bij de nieuwe aanbesteding kan met het spanningsveld prijs-kwaliteit rekening worden 
gehouden door kleinere percelen op te nemen in het bestek. Het huidige contract kan niet 
meer worden aangepast. 

B PvdA33 P 135 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
P 164 

BARsamenwerking 
U schrijft dat bij de uitvoering van nieuwe gemeen-
telijke taken onvoldoende en/of niet gekwalificeerd 
personeel aanwezig kan zijn. Een van de doelen 
van de BAR-samenwerking was toch juist om de 
organisatie weerbaarder te maken?  
 
Een van de doelen van de BAR-samenwerking is 
het kunnen bieden van hoogstaande samenwer-
king. Welke slagen zijn daarin nog te maken? Wel-
ke vormen van dienstverlening zou u zonder de 
BAR-samenwerking niet op ‘hoogwaardig’ niveau 
kunnen aanbieden?  

Deze tekst staat in de risicoparagraaf en verwijst naar de krapte op de arbeidsmarkt en 
niet naar de BAR-samenwerking. 
 
 
 
 
Iedere dag is er een slag te maken vanwege de snelheid waarmee veranderingen op o.a. 
het gebied van ICT, de drie D’s en centrale inkoop plaatsvinden. 

B PvdA34 P 139 U geeft aan dat onveilige situaties altijd direct wor-
den opgelost. In dat kader willen wij graag weten: 
Hoe is de bijeenkomst met de bewoners van het 
Erasmuspark verlopen?  
Worden er naar aanleiding van het overleg nog 
maatregelen genomen?  
Komt bijvoorbeeld de gewenste extra verlichting 
er? 
En/ of wordt het bord met spelregels vervangen 
door een verbodsbord?  

De bijeenkomst is bezocht door 48 bewoners  uit de omgeving van het Erasmuspark. Het 
was een goede bijeenkomst  waarop de bewoners hun zorgen en klachten hebben geuit. 
Ook is door de bewoners aangegeven dat zij een verbetering zien ten opzichte van de 
situatie van 2 jaar geleden. Met de bewoners is besproken  dat zij overlast bij de politie 
melden, telefonisch bij acute situaties en /of via de mail. De wijkregisseur zal met de be-
woners en de adviseur Verlichting in het Erasmuspark gaan kijken, om te bespreken welke 
mogelijkheden er zijn om iets aan de verlichting van het park te doen.  
 
Nee, het bord wordt niet vervangen. 

B PvdA35 P 183 Waarin verschillen punt 9 en punt 13? 
 

Punt 9 ziet op een warm onthaal in het gemeentehuis, ongeacht wat er met Koningsplein 
2-5 gaat gebeuren (Punt 13). 
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B PvdA36 P 195 In het college programma wordt voorgesteld een 
en ander te bekostigen vanuit de onderuitputting 
van het investeringsbudget.  
- Hoeveel bedraagt de onderuitputting van het 

investeringsbudget in 2014 en 2015 ?   
- Tot welk bedrag kan door gebruik van deze 

gelden nieuw college beleid worden ingezet?  
- Welke consequenties heeft de inzet van de-

ze gelden voor de investeringen 1 en 2 op de 
lijst?  

 

In het collegeprogramma wordt dit alleen voorgesteld voor de uitgaven van het stimuleren 
van duurzame energievoorziening van gemeentelijke gebouwen . 
De laatste jaren is steeds gebleken dat er in de loop van het jaar ruimte ontstaat omdat de 
uitvoering van de investeringen achterblijft of voordeliger uitpakt t.o.v. de voorgenomen 
begrotingsplanning. De ruimte welke zo ontstaat (en die nu dus nog niet bekend is) zetten 
we dan in voor  investeringen in duurzame energievoorzieningen. 
De inzet van deze gelden heeft dan geen gevolgen voor de investeringen 1 en 2. Over de  
voortgang van de investeringen rapporteren wij u bij de tussenrapportages. 

B PvdA37 WMO 
Eenzaamheid 
Terugdringen Niet-gebruik 

Worden in Ridderkerk alle mensen van 75 jaar en 
ouder thuis bezocht wanneer zij een zorgvraag 
hebben? Zo ja is het ook mogelijk om alle ouderen 
van 75 jaar thuis te bezoeken? Zo nee, waarom 
niet? 

Er vinden signalerende huisbezoeken plaats bij 75+ ers. De uitvoering van dit project vindt 
plaats door Karaat. Karaat gaat bij deze mensen op huisbezoek. 
 

B PvdA38 Algemeen De nieuwe werkwijze als gevolg van de decentrali-
saties waaronder het werken in wijkteams en via 
digitale platforms vraagt om goed privacy beleid.  
Wanneer kan de raad meer informatie verwachten 
over het privacy beleid in Ridderkerk? 

In Ridderkerk is er reeds een vastgesteld privacy beleid. Door de inwerkingtreding van de 
wet Basisregistratie personen dit jaar, wordt de huidige verordening herzien. Deze zal naar 
alle waarschijnlijkheid in november opnieuw ter vaststelling aan de gemeenteraad worden 
aangeboden. 

B PvdA39 Pg 15  
Huis van de gemeente 

cultuur: Op  1 januari loopt het contract met Opti-
sport af.  
Wanneer komt een voorstel naar de raad voor een 
nieuwe invulling?  
Kan het personeel desgewenst mee naar de nieu-
we uitbater? 

U hebt een raadsinformatiebrief ontvangen over onze visie op dit pand. Het college is 
volop bezig met een marktverkenning. Wij hopen dit voor 1 januari a.s. af te ronden. Zodra 
er meer helderheid is over de nieuwe invulling, zal het college de raad een voorstel doen. 
In de overeenkomst met Optisport heeft de gemeente de verplichting op zich genomen om 
te zorgen dat het personeel onder minimaal dezelfde arbeidsvoorwaarden in dienst komt 
bij een nieuwe exploitant.  

B PvdA40  Laaggeletterdheid: Op welke wijze wordt invulling 
gegeven aan het taalachterstandbeleid? Op welke 
wijze wordt rekening gehouden met laaggeletterd-
heid bij de uitvoering van de participatiewet? 

Bij de inkoop van taaltrajecten WEB (zowel formeel als non-formeel) worden er trajecten 
voor laaggeletterden ingekocht. Veel van de klanten die onder de Participatiewet vallen, 
maken gebruik van deze cursussen. 
Om laaggeletterdheid verder aan te pakken is er ook een Taalpunt in de bibliotheek inge-
richt waar iedereen terecht kan met vragen op het gebied van laaggeletterdheid. Het Taal-
punt heeft een doorverwijsfunctie. Daarnaast zijn er in de gemeente Taalmaatjes actief, 
die laaggeletterden kunnen begeleiden in hun leertraject. 
Het taalachterstandenbeleid richt zich, tot op heden, vooral op kinderen (uit zwakkere 
milieus). Hier kan laaggeletterdheid bij de ouders een rol spelen.  In de toekomst zou er 
een betere verbinding gelegd kunnen worden tussen het taalachterstandenbeleid (gericht 
op kinderen) en het beleid op het gebied van laaggeletterdheid (volwassenen). 

T PvdA41 P 22 Juridische advisering Nieuw Reijerwaard. Graag 
toelichting 
 

Voor specifieke vraagstukken met betrekking tot Nieuw Reijerwaard is een aantal keren 
gebruik gemaakt van de juridische kennis van een advocaat. 

B SGP01 Blz 15,en college programma blz. 
16 Communicatie 

Voor uitbreiding van  het gemeentejournaal wordt 
structureel € 40.000 extra begroot. Kunt u wat 
meer toelichting geven op de afwegingen hierbij, 
mede gelet op de nog steeds beperkte financiële 

Met het extra budget willen wij het Gemeentejournaal omvormen van een mededelingen-
blad naar een uitgave waarin de maatschappelijke vragen aan de orde komen waar de 
gemeente zich op richt. Door hierbij een meer journalistieke vorm te kiezen (interview, 
achtergrondartikel) hopen wij deze onderwerpen breder op de maatschappelijke agenda te 
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ruimte. krijgen. Dit past in ons streven om de eigen kracht van de samenleving verder te mobilise-
ren. Het huidige aantal pagina’s en de huidige vormgeving zijn voor het verwezenlijken 
van deze ambities ontoereikend. Overigens blijven wij inzetten op kostenbeheersing, door 
ook gebruik te maken van de website en free publicity. 

B SGP02 Blz 49, Griffie De lasten voor de Griffie dalen structureel met bijna 
€ 40.000 vanaf 2016. 
 
Welke kosten zijn hier precies in begrepen, daar in 
de inleiding van programma 6 (pag. 109) staat dat 
de Griffie onder het programma bedrijfsvoering 
valt? 
 
Welke besparing / aanpassing ligt ten grondslag 
aan deze aanzienlijke kostendaling? 
 
Zijn deze besparingen met de Griffier besproken? 

De daling heeft niets te maken met de Griffie, maar met de Bestuursondersteuning voor 
het College. Het gaat hier om een tekstuele verschrijving. Vermeld is a. Griffie, maar dat 
had a. Bestuursondersteuning College moeten staan.  
 
De kostendaling zit dus bij Bestuursondersteuning College en betreft het vervallen vanaf 
2016 van een post voor algemene ondersteuningskosten. 
 
Ter aanvullende informatie: De lasten van het College en de Gemeenteraad vallen onder 
b. Bestuursorganen. De lasten van de Griffie vallen onder c. Overige producten waar ook 
Verkiezingen, Contributie VNG en Rekenkamer onder vallen (de fluctuaties in c. hebben 
uitsluitend met de wisselende verkiezingsmomenten te maken zoals ook op pagina 50 
wordt toegelicht). 

B SGP03 Blz 50, Communicatie Bij de doorontwikkeling van de website, waar moet 
dan aan gedacht worden? 

Daarbij gaat het enerzijds om het verder digitaliseren van onze gemeentelijke dienstverle-
ning zoals ook gevraagd wordt in de brief van minister Plasterk. Ook het ‘responsive’ ma-
ken van de website (goede weergave van www.ridderkerk.nl op verschillende apparaten 
zoals laptops, tablets en smartphones) hoort hierbij. 

B SGP04 Blz 53, Vervoer Het WMO vervoer en het leerlingenvervoer wordt 
momenteel toch al door dezelfde opdrachtnemer 
uitgevoerd? Verwacht u toch nog verdergaande 
efficiency voordelen? 
 
Wanneer verwacht u de resultaten van de Taskfor-
ce vervoer pilot? 

Wij besteden continue aandacht aan het onderzoeken van mogelijkheden tot het vergroten 
van efficiency.  
 
Grote resultaten zijn op dit moment nog niet behaald. Er is een drietal interessante pilots 
opgestart, waarmee kleine voordelen in het vervoer behaald kunnen worden, waarmee 
samenwerking (tussen de instellingen) meer wordt gestimuleerd en waarmee de zelfred-
zaamheid van enkele cliënten in het vervoer wordt gestimuleerd. Ook betreft deze pilot 
een interessant leerproject voor leerlingen van het Maxima College.  Voor een toelichting 
op de pilots: zie het antwoord op vraag CU07.  

B SGP05 Blz 70, Jeugdwerkloosheid Van die 2,8 miljoen voor de regio, welk deel daar-
van is naar Ridderkerk gekomen en wat hebben we 
er mee kunnen doen? 

Voor Ridderkerk is € 78.518 beschikbaar. Dit is ingezet voor formatie om Beroeps Bege-
leidend Leren (BBL) plekken voor jongeren bij lokale werkgevers te vinden en voor een 
project AKA opleiding voor jongeren met een taalachterstand. Naast hernieuwde regionale 
samenwerking heeft dit tot op dit moment ook geleid tot een uitstroom van 9 jongeren. 

B SGP06 Blz 72, Voorbeeldfunctie Hoe wordt concreet invulling gegeven aan de voor-
beeld functie van de BAR organisatie? 

Binnen de BAR-organisatie zetten wij ons in om werkzaamheden die zich daarvoor lenen 
door  mensen met een arbeidsbeperking te laten uitvoeren. Ook geven wij mensen met 
een afstand tot de arbeidsmarkt de gelegenheid om in de BAR-organisatie werkervaring 
op te doen. 

B SGP07 Blz 76 Kosten/baten Waar is de afnamen van de lasten in 2017 op ge-
baseerd? 

De afname vanaf 2017 is volledig gebaseerd op de fluctuaties (kortingen vanuit het rijk) in 
de Algemene uitkering Gemeentefonds.   

B SGP08 Blz 76 Participatiewet De nieuwe Participatiewet is nog niet verwerkt in 
de primaire begroting. Betekent dit ook dat de 
uitkering van het gemeentefonds zoals opgenomen 
in deze begroting hierdoor nog wijzigt? 

Deze kan inderdaad nog gewijzigd worden op grond van nieuwe gegevens.  De verwach-
ting is dat wij hierover bij de 3e tussenrapportage meer kunnen melden.  

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   31 
 

http://www.ridderkerk.nl/


 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

B SGP09 Blz. 78  Prestatie-indicator eerste 
rubriek eerste onderwerp 

Kan verklaard worden dat de streefcijfers voor 
2014 en 2015 van 6,3% en 6,1% realistisch zijn ten 
opzichte van de in het verleden behaalde – aan-
merkelijk lagere - scores? 

In de begroting 2014 is de ambitie van een 6,3 respectievelijk 6,1 als streven opgenomen. 
In de jaren daarvoor (2009-2012)  fluctueerde  de realisatie tussen 5,0 en 6,0 respectieve-
lijk 4,5 en 5,8. 
Voor 2015 is de ambitie gelijk gehouden aan het streven in 2014 waarvan de realisatie op 
dit moment  nog niet bekend is . Wij onderkennen het hoge ambitie niveau waaruit juist 
ons streven blijkt om in te zetten op transparantie van gemeentelijke plannen en  de in-
vloed daarop van de inwoners. 

B SGP10 Blz. 81  Prestatie-indicator eerste 
rubriek eerste onderwerp 

Waarom ligt – in verband met de fietsveiligheid – 
de ambitie m.b.t. de goed onderhouden fietspaden 
niet op hetzelfde of hogere niveau dan in de jaren 
2011 – 2013? Weliswaar is 7,0 niet slecht maar 
hoger is mogelijk gebleken in het verleden. 

De prestatie indicator is prima. Er wordt voldaan aan de minimale eis. Met de huidige 
onderhoudsgelden is dit te handhaven  zal maar verhoging is niet mogelijk.   

B SGP11 Blz.90 Dagelijks onderhoud wegen Zijn alle bushaltes die daarvoor gepland waren nu 
aangepast voor minder validen? 

Alle werkzaamheden voor het aanpassen van de bushalten voor mindervaliden worden 
voor het eind van het jaar afgerond. 

B SGP12 Blz. 95 Afvalscheiding Verwacht wordt dat de landelijke overheid de 
scheidingsresultaten significant (tot een percentage 
van 65%) wil verbeteren. Nu er kennelijk geen 
grote veranderingen en verbeteringen mogelijk zijn, 
rijst de vraag hoe – wellicht reeds nu - op die toe-
komstige wijzigingen geanticipeerd gaat worden. 
Welke aanzet tot verbetering in 2015 heeft u voor 
ogen nu deze niet binnen het huidige inzamelsys-
teem mogelijk is, en u volgens het college akkoord 
(pag. 6) binnen de bestaande budgetten een ver-
betering wenst te realiseren?  Wellicht dat u kunt 
aangeven hoe de ambitie uit het collegeakkoord 
concreet wordt vormgegeven. Dit wordt voor ons 
niet duidelijk uit de tekst op pagina 95 van de be-
groting. 

In het land zijn diverse andere methoden bekend, echter het is moeilijk om de juist verbe-
tering te kiezen, want er zitten ook nadelen aan. 
In opmaat naar de verbeteringen die voor 2015 zijn gepland wordt in 2014  wederom ge-
keken naar de huidige inzameling en de ingrepen uit het verleden, de landelijke trends en 
de kansen voor Ridderkerk. In 2015 gaan we in op de vraag welke verbeteringen haalbaar 
zijn voor Ridderkerk. 
 
Het zou voorbarig zijn om op voorhand de budgetten te verhogen terwijl nog geen inzicht 
is in de keuzes en daarbij behorende kosten en baten.  
 
Binnen de bestaande budgetten wordt in 2014 en 2015 onderzoek gedaan naar de moge-
lijkheden en de wijze waarop een verandering tot stand kan worden gebracht. Hierover 
zullen we met de raad in gesprek gaan.  

B SGP13 Blz 131, kwijtschelding 70% van de cliënten krijgt zondermeer kwijtschel-
ding. Over welk bedrag praten we dan ongeveer? 

We praten over een bedrag van afgerond  
€ 75.000 als het om cliënten van de sociale dienst gaat die zondermeer kwijtschelding 
krijgen toegewezen (dit betreft 70% van het klantenbestand sociale dienst of wel 354 aan-
vragen).  

T SGP14 Blz. 10 Trends Heeft het feit dat het WEB-budget naar Rotterdam 
wordt overgeheveld consequenties voor de doel-
groep. Zo ja, welke? 

Dit heeft geen consequenties voor de doelgroep. Bij de inkoop (die overigens samen met 
alle regiogemeenten gebeurt) wordt rekening gehouden met de toegankelijkheid van het 
cursusaanbod. Hiervoor gelden dezelfde eisen als bij eerdere overeenkomsten met het 
ROC.   

T SGP15 Blz. 10 Trends  Heeft het feit dat de gedwongen winkelnering bij de 
ROC’s een einde neemt consequenties voor de 
doelgroep. Zo ja, welke? 

Het feit dat de gedwongen winkelnering eindigt heeft geen consequenties voor de doel-
groep. Het gaat hierbij vooral om het feit dat de gemeente vrij wordt gelaten om ergens 
anders cursussen in te kopen dan bij het ROC. Cursussen bij het ROC zijn relatief duur. 
Door bij een andere instelling of op een andere manier cursussen in te kopen, kan het 
goedkoper gebeuren en mogelijk meer nabij. Hierdoor kunnen meer mensen van het aan-
bod gebruik maken, dan ervoor (met hetzelfde budget). Bij de inkoop wordt er wel ge-
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stuurd op de kwaliteit ervan, via het eisen van bepaalde keurmerken, die van toepassing 
zijn voor deze vorm van onderwijs. 

T SGP16 
 

Blz. 10 Financieel Is een overschot van € 300.000 niet een signaal 
dat veel te somber is gecalculeerd of zijn er andere 
redenen voor dit overschot?  

De raad heeft het college gevraagd  de uitgaven meer in lijn te brengen met de inkomsten. 
Wij hebben daarom bij de formulering van het beleid voor 2014 rekening gehouden met de 
voorlopige korting op onze Algemene Uitkering en het beleid afgestemd op de integratie-
uitkering van het Rijk voor huishoudelijke hulp. 

T SGP17 Blz. 13 Vennootschapsbelasting Is het waarschijnlijk dat de gemeente Ridderkerk 
commerciële activiteiten uitvoert die onder het Vpb-
regime vallen die winstgevend zijn, andere dan 
eventuele grondexploitaties? Zo ja welke? 

Het is niet uit te sluiten dat de gemeente Ridderkerk activiteiten uitvoert welke onder het 
Vpb-regime vallen. Het onderzoek verwachten wij in december af te ronden. In het eerste 
kwartaal 2015 volgen vervolgens voorstellen om de gevolgen te beperken. 

T SGP18 Blz. 20 Project duurzaamheid Wat is de reden dat dit project later is gestart dan 
verwacht? 

De uitvoering van het programma Duurzaamheid heeft een wat langere aanlooptijd gehad 
dan verwacht. Dit komt doordat diverse stakeholders/lokale partners betrokken zijn bij de 
totstandkoming van diverse projecten. De uitvoering van dit programma vraagt tevens tijd 
om lokale partners te betrekken en te binden aan de duurzame projecten. 

T SGP19 Blz. 20 Diverse aframingen … Gelet op de omvang van het financiële belang van 
de aframingen, gaarne een antwoord op de vraag 
of al dan niet veel te pessimistisch is begroot? 

We proberen realistisch te begroten. Indien blijkt dat onze verwachtingen niet uitkomen 
dient bijstelling naar boven of beneden plaats te vinden. 
 
Huishoudelijke hulp: Wij hebben ons beleid afgestemd op de integratie uitkering van het 
Rijk voor huishoudelijke hulp. Wij zijn echter afhankelijk van Cao ontwikkelingen. Ervaring 
leert ook dat het beroep op ondersteuning niet lineair verloopt in relatie tot de vergijzing. 
Dit maakt begroten lastig.  
 
Overige WMO: De uitgaven zijn tot nu toe minder hoog dan verwacht en daarom achten 
wij het mogelijk deze af te ramen.  
 
Schuldhulpverlening; De kosten zijn gedaald ten opzichte van voorgaande jaren. De extra 
Rijksbijdrage wordt o.a. gebruikt voor de preventieactiviteiten zodat deze kosten niet meer 
drukken op het budget schuldhulpverlening. 
 
Vluchtelingenwerk:: Alle gemeenten ontvangen per geplaatste asielgerechtigde (18+) een 
bijdrage van € 1.000. Deze bijdrage kan in mindering gebracht worden van het budget 
vluchtelingenwerk. Daarnaast is er sinds 2014 een nieuwe en efficiëntere manier van 
subsidiëren doorgevoerd. Hierdoor is de gemeente minder geld kwijt aan de subsidie. 
 
Inburgering: De werkzaamheden voor de gemeente nemen af, doordat de gemeente geen 
verplichte taken meer heeft voor de nieuwkomers (alleen voor de oudkomers, en die groep 
wordt steeds kleiner). Ook biedt de gemeente geen inburgeringscursussen meer aan. 

T SGP20 Blz. 24 Rente-omslag Gaarne “Rente-omslag” toelichten? De renteomslag is een systematiek om alle rentekosten te verdelen (om te slaan) over de 
verschillende begrotingsposten. 
Met alle rente wordt bedoeld: rente langlopende geldleningen, rente kortlopende geldle-
ningen en de bespaarde rente die wordt toegevoegd aan de reserves. 

B VVD01 Blz. 13 laatste alinea U geeft aan dat de begroting sluitend is behoudens 
enkele PM posten collegeakkoord. M.a.w. de be-

Niet alle posten zijn op dit moment in beeld te brengen en vereisen nog nader onderzoek. 
Zodra wij zicht hebben op de PM-posten leggen wij dit voor aan uw raad inclusief een 
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groting is optisch sluitend? Of neemt u al een voor-
schot op de Dekkingsreserve? Graag toelichting. 

reëel dekkingsvoorstel. Op die manier nemen we dus geen voorschot op het aanwenden 
van de dekkingsreserve. 

B VVD02 Blz. 14 en 15 U geeft aan dat de ambitie is het verlagen van de 
dekkingsreserve (onder I), terwijl u een deel van de 
oorspronkelijke aanwending gebruikt voor college 
wensen in 2015. M.a.w. een uitgestelde ambitie? 
Graag uitleg. 

Het beslag wat we op de dekkingsreserve leggen is fors lager dan bij de Kadernota aan-
gegeven. Er wordt gewerkt aan het zorgvuldig verder vertalen van het collegeprogramma 
om vervolgens richting uw raad tot een juist dekkingsvoorstel dan wel tot nieuwe bezuini-
gingsvoorstellen te komen.  

B VVD03 Blz. 15 Waar vinden we op blz. 15 de “ veranderen in 
kracht”  thema’s terug?  

Op blz. 15 staat de financiële vertaling van onderdelen van het collegeprogramma “Veran-
deren in Kracht”. 

B VVD04 Blz. 15 nr.10 Er is blijkbaar al een besluit genomen inzake be-
stemming De Genestetstraat. Wat is de inhoud van 
dit besluit?  

Zie ook CU30 en VVD21 
Het college heeft op 18 maart jl. besloten om in principe uit te spreken om het gebouw aan 
de De Genestetstraat 2 te bestemmen voor maatschappelijke partijen en daartoe te star-
ten met vervolgonderzoek en concrete uitwerking van de invulling van het gebouw aan de 
Genestetstraat 2. Ook is dit pand in beeld voor het kenniscentrum Duurzaamheid. 
Een werkgroep van initiatiefnemers (bewoners en maatschappelijke partijen) is bezig met 
het vervolgonderzoek en concrete uitwerking n.a.v. hun visie op dit pand. Deze werkgroep 
wordt gefaciliteerd vanuit de gemeente. Uit de gesprekken, die de gemeente voert met de 
werkgroep, denken wij op te kunnen maken dat de werkgroep begin 2015 komt met dit 
plan.  

B VVD05 Blz. 15 nr. 20 Zien de financiën op een onderzoek naar de 
Boomgaard of op daadwerkelijk te maken kosten 
voor te realiseren uitvoering project? 

Het financiële  aspect zal worden meegenomen bij het opstellen van het ontwerpbestem-
mingsplan Groene Schakel Noldijk. In dat kader wordt ook de economische uitvoerbaar-
heid onderzocht en de financiële gevolgen inzichtelijk gemaakt. 

B VVD06 Blz. 15 nr. 28 Voor welke doelgroep en met welk doel wordt de 
promotiefilm gemaakt? Wat moet de opbrengst van 
deze film zijn? 

Doel van de film is versterking van het beeld van Ridderkerk als aantrekkelijke gemeente 
voor bedrijfsvestiging en als vestigingsplaats van aansprekende bedrijven die hun rol spe-
len als mede-promotor. Overigens zijn er al contacten met Ridderkerkse bedrijven die 
mogelijk als medefinancier van de filmproductie willen optreden. 

B VVD07 Blz. 22 economie Door bedrijven wordt aangegeven, dat er onvol-
doende hoogopgeleiden te vinden zijn. U neemt 
daar alleen kennis van, maar welke acties gaat u 
concreet ondernemen om dit probleem op te los-
sen? 

Zie LR01 

B VVD08 Blz. 22 Stuctuurvisie Graag concreet per (deel)thema benoemen welke 
onderdelen van de Structuurvisie worden onder-
schreven en welke niet. Juist omdat u zich bij di-
verse stukken op deze visie beroept. En het ant-
woord kan niet zijn dat u in 2015 deze gaat actuali-
seren. 

Eind 2014 wordt een (start-)notitie aan de raad voorgelegd. 

B VVD09 Blz. 41 Ondernemende kern De baliefunctie wordt versterkt om ondernemers 
optimaal te bedienen. Kunt u aangeven hoe? Of 
komt er toch een ondernemersloket? 

Dit hangt nauw samen met de opzet van het werkgeversservicepunt. Hierover wordt ook 
overlegd met het ondernemersplatform. De ervaring leert dat ondernemers niet snel naar 
een fysieke balie komen met hun vragen. 
Het werkgeversservicepunt is primair voor werkgerelateerde vragen. Belangrijk uitgangs-
punt zal echter zijn dat de ondernemer ook andere vragen hier kwijt kan. Daarom is de 
bedrijfscontactfunctionaris ook nauw betrokken bij (de opzet van) het werkgeversservice-
punt. 

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   34 
 



 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

B VVD10 Blz. 50: op basis van het college-
programma worden nieuwe presta-
tie-indicatoren benoemd 

Bij behandeling van het coalitieakkoord is toege-
zegd dat deze prestatie indicatoren juist in het 
collegeprogramma benoemd zouden worden. 
Waarom durft u na een half jaar het nog niet aan 
deze concreet te benoemen? 

Bij behandeling van het coalitieakkoord is opgemerkt dat er eerst een collegeprogramma 
zou worden opgesteld, dat vervolgens in prestatie indicatoren in de begroting zal worden 
opgenomen. Waar dat al mogelijk was, is dat nu al gebeurd. (zie pagina 15). 

B VVD11 Blz. 53 Taskforce Vervoer Van welke voorlopige uitkomsten kunt u na een 
half jaar al een doorkijkje geven? 

Zie antwoord op vraag CU07. 

B VVD12 Blz. 69 BAR KCC Telefonische bereikbaarheid is nog steeds niet 
optimaal. Wanneer is dit op orde? 

De resultaten zijn de afgelopen maanden sterk verbeterd en er blijft continue aandacht 
voor. 

B VVD13 Blz. 77 Landschapstafel Ijsselmon-
de 

Bent u van plan deze vorm te geven in een Ge-
meenschappelijke Regeling of niet? Graag uitleg. 

Eén van de onderwerpen, die volgens een concept Plan van Aanpak verder uitgewerkt 
moet worden is de juridische vormgeving. 

B VVD14 Blz. 92 Civiel kunstwerken.  Waarom geluidsreductie t.l.v. algemene reserve 
gebracht? Wie beslist over deze extra afschrijving? 

In het kader van het dekkingsplan bij de begroting 2013 is besloten om deze investering 
extra af te schrijven en dit te dekken uit de algemene reserve om hiermee geen kapitaals-
lasten op de exploitatie  te laten drukken. Dit is besloten door de raad.  

B VVD15 Blz. 95 Afvalinzameling U geeft aan dat er binnen het huidige inzamelsys-
teem geen grote verbeteringen mogelijk zijn om 
doelstellingen te behalen. Welke andere middelen 
gaat u inzetten om doelstelling 58% te behalen? 

De ambities van het huidige college reiken verder dan een afvalscheiding percentage van 
65%. In opmaat naar die verbeteringen wordt in samenwerking met de NV MAR onder-
zoek gedaan naar de kansen en mogelijkheden.   In 2014 is wederom gekeken naar de 
huidige inzameling en de ingrepen uit het verleden, de landelijke trends en de kansen voor 
Ridderkerk. In 2015 gaan we in op de vraag welke verbeteringen haalbaar zijn voor Rid-
derkerk. 

B VVD16 Blz. 97 Veiligheid Waarom missen we in dit stuk de Veiligheid op het 
water? Wanneer kan de VVD naar aanleiding van 
haar gespreksnotitie in de commissie Samen leven 
de antwoorden op de vragen hierover tegemoet 
zien? 

Op 16 oktober a.s. vindt overleg met Rijkswaterstaat plaats. Daarbij is ook de gespreksno-
titie aan de orde. 

B VVD17 Blz. 123 afschaffen hondenbelas-
ting 

De afschaffing van de belasting heeft niet geresul-
teerd in minder poep op straat. Welke maatregelen 
gaat u nemen om deze klachten te verminderen? 

Het afschaffen van de hondenbelasting heeft niet tot gevolg gehad dat de afdeling Toe-
zicht en Handhaving geen aandacht meer besteed aan het probleem van de hondenpoep. 
In het BOA-jaarplan zijn uren voor deze controles gereserveerd. Bij overlast van honden-
poep worden burgers verzocht hiervan melding bij de toezichthouders/ BOA’s te doen. 
Hierdoor ontstaat gelegenheid om de hondenbezitters op heterdaad te betrappen. Het is 
duidelijk dat dit lastig te controleren is. 

B VVD18 Blz. 123 Parkeerbelasting In een lokale krant is enige tijd geleden gemeld dat 
de gemeente verdient aan de parkeertarieven , 
terwijl het uitgangspunt kostendekkend is. Is de 
conclusie van de krant gerechtvaardigd of niet? 
Bent u bereid als er een  positieve opbrengst is 
deze te investeren in het voordeel van de onder-
nemers? 

Wij herkennen ons niet in deze conclusie. 
 
Het beschikbaar stellen van een bijdrage aan de ondernemers is een politieke keuze.  
De kosten met betrekking tot parkeren zijn in de begroting verdeeld over meerdere posten 
en niet toegerekend aan een product Parkeren. In Ridderkerk beschouwen we de totale 
parkeerinkomsten dan ook als een algemene belastinginkomst (ongebonden heffing).  

B VVD19 Blz. 125 Parkeerbelasting en Pre-
cariobelasting 

Zijn deze opbrengsten inclusief of exclusief de 
kosten ambtelijke inzet? 

Deze opbrengsten zijn exclusief kosten ambtelijk inzet. De parkeerbelasting en precario-
heffing worden echter als ongebonden heffingen beschouwd, waar de eis van maximale 
kostendekkendheid niet van toepassing is. Zie ook vraag VVD18. 

B VVD20 Blz. 127 OZB Voor ozb tarieven geldt dat ….. Graag uitleg wat u 
bedoelt met “ in eerste instantie” ? En “maximaal”  

“In eerste instantie” ziet op het uitgangspunt bij de begroting namelijk dat bij de berekening 
van de OZB-opbrengst de tarieven worden verhoogd met inflatiecorrectie. Op basis van 

Schriftelijke Raadsvragen fracties Gemeente Ridderkerk na B&W 14 okt. 2014                                   35 
 



 

 Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag Antwoord 

betekent dat u overweegt deze ruimte niet volledig 
te benutten? 

deze opbrengst gerelateerd aan de totale WOZ-waarde, worden vervolgens de tarieven 
bepaald. 
Eenmaal op basis hiervan berekende OZB-opbrengst kan niet meer verhoogd worden dus 
“maximaal” OZB-opbrengst. Het benutten van ruimte is dus niet van toepassing.    

T VVD21 Blz. 8 Maatschappelijk vastgoed  Hoe verhoudt de invulling van De  
Genestetstraat zich tot intensivering gebruik en 
exploitatie van het multifunctioneel centrum in het 
gemeentehuis? Verterkt dit elkaar of beconcurreert 
dit elkaar? Graag uitleg.  

Zie ook CU30 en VVD04 
De beide gebouwen verschillen van elkaar in allerlei opzichten, zoals uitstraling van het 
pand. Een groot deel van het pand Koningsplein 2-5 is al ingevuld met vaste huurders 
waar nog wel een aantal huurders bij zou kunnen. Door de Hofzaal, de horeca en de za-
len, is hier is ruimte voor maatschappelijke en commerciële activiteiten. Het pand aan de 
De Genestetstraat is nu leeg en zal vooral bedoeld zijn  voor maatschappelijke partijen, 
die huisvesting zoeken. 
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